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I. Format for Brief and Hearing 

On December 3, 4, and 5, 2014, the North Carolina Innocence Inquiry Commission 

(“Commission”) will conduct a hearing in this case.  This hearing has been opened to the public.1  A court 

reporter will be present at the hearing and if the Commission decides to refer the case to a three-judge 

panel, all documents considered by the Commission and the transcript of the proceedings shall become 

public record.2   

This brief is submitted to the Commissioners prior to the hearing with the request that each 

Commissioner carefully review it in preparation for the hearing.  The brief covers information about the 

case available prior to the investigation by the Commission staff.  The hearing will focus on evidence 

uncovered during the Commission’s investigation and other postconviction investigation.  The 

Commission has subpoenaed witnesses for this hearing.   

Due to the large volume of attachments, this brief is formatted to be read from start to finish 

with the attachments inserted directly into the body of the brief.   

As always, the Commission will be asked to consider the following options:  

1. Conclude that there is sufficient evidence of factual innocence to merit judicial review 

and refer the case to a three-judge panel pursuant to N.C.G.S. § 15A-1468(c). 

2. Conclude that there is not sufficient evidence of factual innocence to merit judicial 

review and close the investigation pursuant to N.C.G.S. § 15A-1468(c).  Evidence 

favorable to the convicted person would be disclosed to him and his attorney 

pursuant to N.C.G.S. § 15A-1468(d).  

3. Direct the staff to conduct further investigation into this case and continue the 

hearing to a later date.     

 

                                                           
1 N.C.G.S. § 15A-1468(a) and NCIIC Rules and Procedures Article 6(D).   
2 N.C.G.S. § 15A-1468(e). 
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II. Hearing Witnesses 

The following people are expected to be called to testify for the December 3, 4, and 5, 2014 

hearing:  

- Joseph Sledge, Claimant  

- Herman Baker, State’s Trial Witness  

- Ret. Det. Phillip Little, Lead Sheriff Investigator  

- Ret. Agent. Henry Poole, SBI  

- Meghan Clement, DNA Expert 

- Terry Melton, DNA Expert 

- Marty Ludas, Fingerprint Expert  

- Sharon Stellato, Commission Associate Director  

- Lindsey Guice Smith, Commission Associate Counsel  
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III. Introduction to the Case 

On Labor Day, September 6, 1976, the bodies of Josephine Davis and her daughter, Aileen Davis 

were discovered in their home in Elizabethtown, North Carolina.  Both women had been brutally beaten 

and stabbed, and Aileen had been sexually assaulted.  The cause of death for both Victims was 

determined to be hemorrhaging due to stab wounds.  

 On the afternoon of September 5, 1976, Joseph Sledge had escaped from White Lake Prison 

Camp approximately four miles from the Victims’ home.  A search of the area ensued and Sledge was 

considered a suspect in the murders.  Sledge was spotted on September 7, 1976, in Fayetteville driving a 

stolen car.  Sledge was arrested on September 9, 1976, in Dillon, South Carolina and brought back to 

North Carolina. 

 At trial, the State presented evidence that hairs found on Aileen’s body were consistent with 

Sledge’s pubic hairs.  In addition, serology testing on Sledge’s clothing and the stolen car was presented.  

Two jailhouse informants also testified that Sledge had confessed to committing the murders.  Sledge 

was convicted of two counts of second degree murder and sentenced to life. 

 Postconviction DNA testing has revealed male DNA profiles on the Victims’ clothing and in the 

home that exclude Sledge.  Additionally, the DNA from the hairs found on Aileen’s body also exclude 

Sledge.  One of the informants has recanted his testimony.  This evidence, along with the Commission’s 

entire investigation, will be presented at the upcoming hearing.   
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IV. Timeline 

Date and Time 
(if known) 

Event / Description 

Sunday September 5, 
1976  
Between 1 and 4 p.m. 

Sledge escapes from White Lake Prison Camp.  

Sunday September 5, 
1976 
10 p.m. 

Omega Hales last sees the Victims at their home.  

September 5-6, 1976  
Overnight  

Sledge steals Hazel Smith’s car from her yard and takes clothing from 
Dorothy Cassidy’s clothing line.  

Monday September 6, 
1976 
4 p.m. 

Wanda Sue Hales finds the bodies of Josephine and Aileen Davis. 

Monday, September 
6, 1976 
Time Unk.  

Sheriff Allen and Dep. Moore arrive and rope off scene.  Spectators also 
present at scene.   

Monday, September 
6, 1976 
5:15 p.m. 

Det. Phillip Little and Dep. Earl Storms arrive at the scene and enter the 
house.    

Monday, September 
6, 1976 
10:30 p.m. 

SBI Agent Sampson arrives at scene, takes photograph of a shoe track, and 
writes a report.  

September 7, 1976 - First Autopsy. 
- Officer White sees Sledge driving a ’69 Chevrolet in Fayetteville and a car 
chase follows.  Sledge ultimately escapes on foot. 

September 8, 1976 Sledge arrested in Dillon, SC.  

September 9, 1976 Det. Little picks up Sledge in Dillon, SC and brings him back to Cumberland 
Co. Jail.  Later transferred to Bladen Co. Jail.  Sledge is wearing a blue and 
white pullover sweater. 

September 10, 1976  - Agent Sampson collects known pubic hair sample from Sledge and Sledge’s 
clothing.  Sledge’s head hairs are too short to collect.  
- Det. Little and Dep. Storms drive Sledge around.  Sledge shows them the 
route he took on escape and brings them to the clothes he discarded in 
Fayetteville.  They drive Sledge to the Victims’ home and sit in the car in 
front of the house. Sledge makes a statement that it must have been a white 
man because a black man wouldn’t have cut them up that way.   

September 11, 1976 1st polygraph of Sledge with five tests.  Results state “lying.”  

September 12, 1976 - Carlos Padella interviewed and says he was asleep at time of murders.  
- Daniel Slater Haire Jr. interviewed and says he drove by Victims’ house at 
5:30 a.m. on Sept. 6th and did not notice anything unusual. 

September 14, 1976 - Grace Harris Baker tells police she saw a man washing his hands and 
splashing water on his car at 4 a.m. on Sept. 6th at a shop near her house 
North of Elizabethtown. 
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- Ernest Johnson interviewed and shows officers small scratches on his body. 

September 16, 1976 David Bryant interviewed and says he was home all night and didn’t hear 
anything.  His wife and daughter say they saw Aileen Davis alive around 8:30 
p.m. on Sept. 5th.  

September 17, 1976 Mary Gaither questioned and knife collected.  

September 18, 1976 - Omega Hales interviewed and says she last saw Victims at 10 p.m. on Sept. 
5th.  
- Wanda Hales interviewed and says she found Victims at 4 p.m. on Sept. 6th.  
- Marion Lee Hales interviewed and says he saw a car go from direction of 
Victims’ to dirt road by his house at 4 a.m. on Sept. 6th. 

September 19, 1976 Eddie Lanier interviewed and says he saw Victims on Aug. 1st, 1976.  

September 24, 1976 - SBI completes serology testing and first round of fingerprint comparisons.  
- David Hamilton interviewed and says he heard William Thomas Haire is a 
suspect. 

October 1, 1976 Bladen County Sheriff requests additional assistance from the SBI Agent 
Evans assigned to the case.  

October 6, 1976 Governor’s Office authorizes a $2,500 reward for information leading to an 
arrest and conviction in case.  

October 7, 1976 Second crime scene search is conducted and additional items of evidence 
and latent prints are collected.  

October 11, 1976 A portion of wooden flooring from crime scene bearing a shoe track in blood 
is removed and submitted to SBI.   

October 19, 1976 Serology performed on scissors from crime scene and knife collected from 
suspect Mary Gaither.  No blood detected on either item.  

October 22, 1976 Paint analysis on a paint brush from the crime scene and paint on a pillow 
case located at a bridge is completed.  The paint is determined to be 
different in color and composition.   

October 26, 1976 Third search of crime scene conducted by SBI agents and additional items 
collected.  Ultraviolet light and Luminol examinations conducted.   

November 1, 1976 Charles Tyndall and his two daughters interviewed and deny involvement.   

November 2, 1976 FBI Hair Analysis Report issued and states hairs found on Victim could have 
originated from Sledge.  

November 9, 1976 Bodies exhumed and second Autopsies conducted.   

June 23, 1977 SBI Deputy Director reviews case.  

June 30, 1977 - Additional shoe tread comparison and latent lift comparison done.   
- Additional serology testing done. 

July 16, 1977 Investigators go to Florida to interview Larry Wayne White.  White refuses 
interview.  

August 10, 1977 Lonnie Davis (Victims’ son/brother) writes to the SBI to ask for status of case.  
SBI Director responds that investigation has failed to produce sufficient 
evidence to justify arrest, but is active.  

September 12, 1977 - SBI Agent Poole assigned to the investigation.   
- SBI report of other unsolved crimes across the state generated.   

September 22 and 23, 
1977 

SBI contacts other law enforcement agencies where Sledge had lived or 
travelled seeking information about similar unsolved crimes.  

September 23, 1977 Inmate Henry Sellers interviewed.  Does not say Sledge confessed.   
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September 29, 1977 Investigators search the crime scene a fourth time and find documents 
indicating Aileen Davis had worked at a local amusement park.  

September 30, 1977 - Carolyn Hall interviewed and says she heard Johnny Ray Benton watched 
the murders and William Thomas Haire may be involved.  
- Jenny Tatum interviewed and says her brother, Johnny Ray Benton, was 
staying in a trailer park less than a mile from the Victims’ house the weekend 
of the murder and that she saw him in new shoes after the murder.  
- Kay Tatum interviewed and says that William Thomas Haire told her Sledge 
and three others did it.  

October 3, 1977 William Dunn interviewed and says he was working with William O. Hunt 
when two or three men came in and said Sledge had confessed. 

October 6, 1977 - William O. Hunt interviewed and says he was with Dunn, but denies 
hearing any conversation about Sledge and the murders.  
- Moses Bethea interviewed and says his daughter saw Sledge throw 
something in a wooded area the day after the murder.  She recognized 
Sledge from the papers. 
- Charlie Blue interviewed about William Dunn Statement and denies 
knowing anything.  
- James Jackson interviewed and denies William Dunn’s statement.   
- Harry Womble, owner of land leased for amusement park, interviewed and 
refers Investigators to park owner, Hazel Work, for employment records.  

October 10, 1977 Kay Tatum interviewed again and gives more details about her conversation 
with William Thomas Haire.  

October 11, 1977 William Dunn given a polygraph and no deception is indicated. 
James Jackson is confronted and again denies hearing anything about 
Sledge.  

October 12, 1977 - Rachel Sessoms interviewed and says she lives in trailer park near the 
Victims.  She says a month prior to the murders, two black men came by and 
asked if she was alone.  When she got her husband, they asked for a ride.  
She never heard Johnny Ray Benton confess.  She heard someone say it was 
the Victims’ grandson or family.  She also says she heard dogs barking the 
night of the murder.  
- SBI Report states investigation is centered around Sledge.  

October 14, 1977 - William O. Hunt given a polygraph with no deception indicated.  
- Charlie Blue given a polygraph, but found mentally incompetent.  
- James Jackson given a polygraph with no deception indicated.  

October 19, 1977 Captain Sparkman, Superintendent of White Lake Prison Camp interviewed 
and says inmate Donald Sutton was also on escape from White Lake Prison 
Camp at the time of the murders.  

October 25, 1977 Mr. and Mrs. Sam Parker interviewed and say Marion Lee Hales is suspicious.  

October 26, 1977 James “June Bug” Walters interviewed and says Sledge came by his house in 
Fayetteville while on escape.  

October 27, 1977 Thomas Hart interviewed and says Sledge came by his house in Fayetteville 
while on escape and had two purses.  

October 28, 1977 Omega and Wanda Hales interviewed again and describe when they last saw 
the Victims and discovery of bodies.  
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November 2, 1977 - Inmate Adrian Sellers reinterviewed.  Says he heard another inmate say 
Sledge made incriminating statements.  
- Inmate Julian Broadway interviewed.  Says Sledge never confessed.  Sledge 
said he threw his clothes and a knife away.  Said Sledge follows Allah and 
wants to do away with the white race.  
- Marion Hales interviewed and says he saw a car leave from the directions 
of the Victims house at 4:30 a.m. on Sept. 6th and pull into a driveway where 
some “blacks” lived.  

November 4, 1977 - Marion Hales given polygraph with no deception indicated. 
- Inmate Donald Sutton interviewed and says Sledge told him about the 
escape, and that authorities were trying to pin the murder on him, but 
Sledge said he didn’t do it.  
- Johnny Ray Benton given polygraph with no deception indicated.  No 
documentation of interview.  

November 6, 1977 Johnny Ray Benton given a polygraph with no deception indicated.  

November 7, 1977 Inmate Julian Broadway interviewed a 2nd time.  He says Sledge said he hid 
clothes and a knife.  

November 9, 1977 - Elijah Robinson interviewed and says he heard two of the Victims’ family 
members killed them and used a broom handle to make it look like one of 
the Victims had been raped.  
- Elijah Robinson given a polygraph, but examination terminated.  

November 15, 1977 Johnny Ray Benton tells Investigators he saw Elijah Robinson leave the 
Victims’ house the night of the murder.   

November 16, 1977 - Johnny Ray Benton recants his statement and says he doesn’t know 
anything about the murders.  
- Johnny Ray Benton administered a polygraph on recant with no deception 
indicated. 
- Jo Ann Chadwick interviewed and does not recall Elijah Robinson talking 
about the murders.  
- Capt. Sparkman contacts Investigators and says Julian Broadway has 
additional information.   

November 17, 1977 - Julian Broadway interviewed a 3rd time and says Sledge incriminated 
himself.  
- Julian Broadway administered a polygraph with no deception indicated.  

November 18, 1977 Viola Campbell interviewed and has no direct information.  

November 29, 1977 - Isazarah Smith interviewed and did not have any information or know 
where Roscoe Smith was.  
- Marie Smith Melvin interviewed and did not have any information or know 
where Roscoe Smith was. 
- Carlos Padella interviewed and did not have any information and thinks 
Roscoe Smith is in Maryland. 

November 30, 1977 - William Thomas Haire, III interviewed and says Danny Haire was suspicious. 
- Connie Todd Haire interviewed and did not have any information.  
- Samuel Smith interviewed and did not have any information or know 
where Roscoe Smith is. 
- Joseph Smith interviewed and did not have any information or know where 
Roscoe Smith is. 
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December 7, 1977 - Theo Jessup interviewed and says Samuel Smith was at her house the 
weekend of the murders. 
- Daniel Slater Haire Jr. interviewed and says he saw lights on at the Victims’ 
house at 4 a.m. Sept. 6, 1976, but this was not unusual.  
- Daniel Slater Haire III interviewed and says he was in the mountains the 
weekend of the murders. 
- Willie McLaughlin interviewed and says he took Joseph Smith home around 
12 a.m. on Sept. 6, 1976.  
- Margie Jessup Lesan interviewed and says Samuel Smith stayed with her at 
her mother’s house the weekend of the murders, but he was drunk and 
stayed on the porch Sunday night.  

December 15, 1977 The Governor’s Office doubles the reward to $5,000 for information leading 
to arrest and conviction.   

December 16, 1977 - Charles Edmundson interviewed and says he does not know anything about 
the murders. 
- Lonnie Davis interviewed about when he last saw Victims. 

December 20, 1977 - Roscoe Smith interviewed and says he did not see Sledge on the night of 
the murders.  
- Billy Ray Hales interviewed and says he was with his girlfriend the night of 
the murders, but drove by that morning and saw a car parked near the 
Victims’ house.   

December 21, 1977 Roscoe Smith scheduled to take a polygraph, but refuses. 

December 27, 1977 Roscoe Smith submits to a polygraph with no deception indicated.  

December 28, 1977 - Robert Washington interviewed and says he was in jail in the same cell 
block as Sledge and Sledge talked about “she devils.” 
- Carlos Wade interviewed and was in jail with Sledge, but did not remember 
him.  
- David Pegram interviewed and says he was in jail with Sledge, but Sledge 
didn’t talk to anyone.  

January 6, 1978 Charles Diggs interviewed and says he was in jail with Sledge, but did not 
hear Sledge say anything about crime. 

January 18, 1978 Sledge Interviewed. 

January 19, 1978 Sledge submits to a polygraph, but not completed. 

January 20, 1978 Sledge submits to a polygraph with 6 tests and results of deception 
indicated.  

February 8, 1978 - Thomas Hart interviewed and says he was in jail with Sledge and Sledge 
does not like white people. 
- Donald Sutton interviewed a 2nd time and says he was in jail with Sledge 
and Sledge talked about escape.  
- Phil Melvin, an associate of Sledge, interviewed and says he would not tell 
anything even if he knew.  

February 9, 1978 Earl McClure interviewed.  He was the supervisor of Sledge’s prison road 
crew.  Sledge sneaked off once.  He does not recall working the road crew on 
the road near the Victims’ home. 

February 10, 1978 Donald Sutton interviewed a 3rd time and says Sledge talked about escape.  

February 15, 1978 
Morning  

Donald Sutton interviewed a 4th time in Sampson Co. Prison Unit and says 
Sledge made incriminating statements and gives more details. 
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February 15, 1978 
Evening 

Agent Poole talks with Capt. Sparkman, Superintendent of White Lake Prison 
Camp, regarding Herman Baker.  

February 16, 1978 Agent Poole, Det. Little, and Capt. Sparkman interview informant Herman 
Baker in a hotel room (brought there from prison).  Baker says Sledge made 
admissions and spread pepper around the back door of the Victims’ house.  

February 17, 1978 Det. Little collects a pepper can from the Victims’ house. 

May 1-4, 1978 First trial.  Results in a mistrial because jury unable to reach a verdict.  

May 15, 1978 Inmate Adrian Sellers writes to SBI accusing Investigators of revealing 
information about his interviews and asks for protection.  

August 28-31, 1978 Second Trial.  Results in conviction for two counts of second degree murder.  

September 1, 1978 SBI issues final report closing case.   

September 27, 1978 Governor’s Office agrees to pay $2,000 reward to Donald Sutton and $3,000 
to Herman Baker. 

December 5, 1978 Check for $2,000 delivered to Donnie Lee Sutton. 

December 7, 1978 Check for $3,000 delivered to Herman Baker.  

October 7, 1980 Herman Baker writes to Det. Little asking for help getting work release.  

March 20, 2000 Sledge contacts NC Center on Actual Innocence (Center).  Case not accepted. 

June 4, 2003 Sledge files pro se MAR for DNA Testing. 

June 11, 2003 MAR for DNA testing granted.  

October, 2004 Center agrees to represent Sledge. 

June 7, 2005 DA files affidavit that Columbus County Clerk’s Office has evidence admitted 
at trial.  

July 2006 Consent Order to transfer evidence to SBI for testing.  

March 2008 Judge contacts Clerk and learns evidence was never transferred.  

September 2008 Judge revises order and evidence transferred to SBI.  

April 9, 2009 SBI reports no DNA profile obtained from pepper box.  

May 19, 2009 SBI reports DNA on Victims’ clothes, two partial profiles, do not match 
Sledge. 

March 2010 Consent Order for DNA testing at private lab.  

August 3, 2010 LabCorp reports partial DNA profile from Victim’s slip excludes Sledge.  

October 2011 Hairs from crime scene deemed missing. 

August 2012 Hairs located at Clerk’s Office. 

October 2012 Hairs sent to Cellmark Forensics (Cellmark) for testing.  

November 2012 Cellmark reports they were unable to obtain a profile from two hairs tested.  

December 2012 Hairs sent to Mitotyping Technologies (Mitotyping) for testing.  

December 13, 2012 Mitotyping reports Sledge excluded as contributor of the hairs.  

February 12, 2013 DA asks SBI to assist in investigation.  

March 18, 2013 Center interviews Herman Baker.  

March 19, 2013 Herman Baker signs affidavit recanting trial testimony.  

March 25, 2013 Center files MAR. 

April 24, 2013 DA files response requesting a hearing. 

May 6, 2013 Center refers case to Commission and files Motion to Hold MAR in 
Abeyance.  

May 9, 2013 DA files response to Motion to Hold MAR in Abeyance and requests MAR 
hearing.  

July 11, 2013 Hearing held and Motion to Hold MAR in Abeyance granted.  



10 
 

V. Law Enforcement Investigation  

Agencies and Agents  

On the day the bodies were discovered, the Bladen County Sheriff’s Office (BCSO) and the North 

Carolina State Bureau of Investigation (SBI) began investigation of this case.  Det. Phillip Little of the 

BCSO was assigned to the case.  Agent Lee Sampson of the SBI also responded to the crime scene and 

assisted with the field investigation.  On October 1, 1976, the Bladen County Sheriff requested an 

additional SBI agent be assigned to the case and Agent Marshall Evans of the SBI was assigned.  On 

September 12, 1977, Agent Henry Poole of the SBI was also assigned to the case.  

Initial Investigation  

There is very little documentation by Det. Little of his initial investigative efforts in 1976.  The 

BCSO file contains a few handwritten reports of interviews.  The BCSO file contains no reports made by 

Det. Little of the crime scene or during the first days of the investigation.   

Det. Little testified at both trials that he was the first to enter the crime scene and he made 

sketches.  The sketches are included on the following pages.  Photographs introduced at trial are 

included in a later portion of this brief.  An SBI interview of Det. Little describing the crime scene is 

included later in this brief.  
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Autopsies  

Two autopsies were performed on the bodies of Josephine and Aileen Davis.  The first autopsies 

were done by Dr. Marvin Thompson on September 7, 1976.  Dr. Thompson determined the cause of 

death for both Victims to be “hemorrhage secondary to stab wounds.”  For both Victims, Dr. Thompson 

noted multiple stab wounds about the face and neck resulting in hemorrhage and bruises about the face 

and head.  He noted vaginal lacerations on Aileen Davis and blood ethanol of .05 for Josephine Davis.3  

The Victims’ bodies were later exhumed for a second autopsy.  The purpose given in the Order 

for Exhumation was that prior to burial, palm prints and identifiable fingerprints were not obtained from 

the bodies, x-rays were not performed, and the angle and depth of the wounds was not determined.4 

The second autopsies were conducted on November 9, 1976, by Dr. William Reavis.  Dr. Reavis 

also determined that both Victims “died as a result of hemorrhage due to stab wounds.”5  Dr. Reavis 

noted seven incise wounds on the body of Josephine Davis, four wounds on her left hand, bruises on her 

forehead and scalp, and three bruises on her chest.  He performed x-rays and determined that 

Josephine Davis had fractures to both sides of her jawbone.6  He noted multiple bruises on the face of 

Aileen Davis, two small lacerations on her face, two lacerations on her neck, and a laceration at the 

entrance to her vagina.7 

Joseph Sledge  

There is no documentation in the file of exactly when Joseph Sledge became a suspect, but 

testimony indicates he was suspected immediately because he had escaped from nearby White Lake 

Prison Camp on September 5, 1976.  On September 7, 1976, Sledge was seen in Fayetteville by an officer 

and was involved in a car chase.  Sledge was later arrested in Dillon, South Carolina and transported to 

the Cumberland County Jail on September 9, 1976.8 

                                                           
3 NC Office of the Chief Medical Examiner Report of Autopsy, Aileen Davis, A-76-127, Sept. 7, 1976 and NC Office of 
the Chief Medical Examiner Report of Autopsy, Josephine Davis, A-76-126, Sept. 7, 1976.  
4 Motion and Order for Exhumation, SBI File, SBI Bates stamp Pgs. 4674-4692.  
5 Second Trial Transcript, State v. Sledge, 78 CRS 2415-16 (Columbus County), August 21, 1978 Superior Court 
Session Columbus County, Pgs. 127-129.  
6 Id. Pgs, 121-129.  
7 Id. Pg. 134.  
8 Id. Pgs. 26-86.  
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Det. Little testified that on September 12, 1976,9 he and other officers drove Sledge around the 

area and Sledge showed him his escape route from White Lake Prison Camp.   Sledge led them to 

locations where he had stolen a car, stolen clothes off a clothesline and showed them where he had 

hidden his old clothes.  Officers recovered two pairs of pants that Sledge showed them he had hidden in 

Fayetteveille.10   

Det. Little testified that on the day they drove Sledge to the Victims’ house and parked out front, 

there were five law enforcement officers in three cars.  Det. Little testified:  

We were sitting there in the car, and I had not made any statement to the 

defendant.  The defendant looked over at the Davis house.  He was 

handcuffed with his hands in front of him.  He lifted his hands and pointed 

to the Davis house and said, ‘A black man did not kill those two women.  

A white man did it.  A black man would not have cut them up like they 

were.11   

A polygraph report shows that Sledge submitted to a polygraph on September 11, 1976 and the 

reports states there were five tests with a remark states “Q-lying.”12  There is no investigative report 

regarding this polygraph and no information regarding what questions were asked.  

Investigation 

The only BCSO investigative reports from the month of September 1976 are handwritten 

shorthand notes by Det. Little.  The following interviews are the only written documented reports in the 

BCSO file from September 1976.   

On September 12, 1976, Det. Little interviewed Carlos Mateo Padella who lived across the 

woods behind the Victims and was married to a Smith family member.  Padella said his brother, Santos 

Mateo, was found in the wooded area between the Victims’ home and Padella’s home in May 1976 with 

                                                           
9 At the first trial, Det. Little testified this happened on September 10, 1976, and at the second trial, he testified it 
was on September 12, 1976.  There is no report or documentation in the BCSO file providing information or a date.  
A polygraph was administered on September 11, 1976.   
10 Second Trial Transcript, State v. Sledge, 78 CRS 2415-16 (Columbus County), August 21, 1978, Superior Court 
Session Columbus County. Pgs. 28-114.  
Id. Id. Pgs 88-92. 
12 SBI File, Polygraph Report Sept. 11, 1976, SBI Bates stamp Pg. 4603.  
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a fatal gunshot wound to the chest.  A note says that this is still under investigation.  The report says 

Padella said he was home in bed when the Davis murders took place.13 

 On September 12, 1976, Det. Little interviewed Daniel Slater Haire Jr. who lived near the 

Victims.  The report indicates Haire said he drove by the Victims’ home between 5 and 5:30 a.m. on 

Monday, September 6th and did not notice anything unusual.14   

 On September 14, 1976, Det. Little interviewed Grace Harris Baker.  The report indicates that 

Baker saw a car pulled up in front of the store across from her house on Highway 701, north of 

Elizabethtown, around 4 a.m. on September 6th.  Baker said a man washed his hands at the water faucet 

on the corner of the building and splashed water on the hood of his car.  The report indicates the subject 

looked small, but Baker could not tell the color of the car or the race of the man.15   

On September 14, 1976, Det. Little interviewed Ernest Johnson.  The report indicates Johnson 

was interviewed because he lives near the Victims and someone (it does not indicate who) said he had 

scratches all over his body.  Johnson was interviewed by the Sheriff, a Deputy, and Det. Little.  The 

report indicates Johnson showed them two small scratches on his back and said he fell.  The report 

states, “Subject Johnson is an alcoholic and health is bad very week and feeble [sic].”16  

On September 16, 1976, Det. Little interviewed the Bryant family who lived near the Victims.  

The report says that David Bryant had an alcohol problem.  David Bryant stated that he was home all 

night on September 5th and didn’t see or hear anything.  He was alone when his wife and daughter went 

to church.  Bryant’s wife and daughter said they went to church across the street from the Victims’ 

house and saw Aileen Davis come out of her house around 8:30 p.m. and go back inside.17   

A September 17, 1976, handwritten report states that Det. Little picked up Mary Gaither for 

questioning.  The report indicates that she had been released from the Bladen County Jail on September 

2, 1976 and had been incarcerated with Nat Gaither.  The report states “Subject had white handled 

dagger in her possession with blood stains on same Nat Gaither advised it was animal blood where he 

had dressed a rabbit and squirrel.”18  Later, testing of the knife was negative for blood.   

                                                           
13 BCSO Bates stamp Pg. 385. 
14 Id. Pg. 398. 
15 Id. Pg. 397. 
16 Id. Pg. 399. 
17 Id. Pgs. 394-396. 
18 Id. Pg. 386. 
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The handwritten reports indicate that on September 18, 1976, Det. Little interviewed the 

Victims’ family.  The Victims’ daughter/sister, Omega Hales, lived near the Victims.  She said she took 

Josephine Davis home in her car around 10:00 p.m. on September 5, 1976.  When they drove into the 

yard, Aileen Davis came out and talked to her.  When Omega left, Josephine Davis was sitting on the 

porch.  Omega also said Eddie Lanier visited the Victims.  The report indicates that the Victims would get 

up during the night and come outside to use the bathroom.  Neither drank liquor and Josephine was 

against it.19   

Wanda Hales is Omega’s daughter.  The report indicates that on Monday, September 6, 1976, 

after “As the World Turns” went off TV, Wanda walked to her grandmother’s house and noticed that the 

screen door was open and the wood door was closed.  Wanda said the door only opened partway and 

she saw Josephine and Aileen Davis lying on the floor with blood all over them.  She never went inside, 

only on the porch and was barefoot.20   

The report also indicates that Wanda said in the early morning of September 6th, she saw a car 

pull to the road that goes by their house; a black man got out of the car and walked down the dirt road, 

and the car turned around and went toward town.21  This dirt road ran beside the Hales house and led to 

the Smith home.  The Smith family was later interviewed.  

The report indicates that Marion Lee Hales is Omega’s husband and he said that at about 4:00 

a.m. on September 6th, he heard a vehicle take off from the direction of the Victims’ residence 

accelerating very fast, and turn into the dirt road that goes past his house.  Marion thought it was a 

station wagon and might be green in color.  The report indicates he said neither Victim drank liquor and 

“he would bet his life on it.”22  

On September 19, 1976, Eddie Lanier was interviewed by Det. Little.  Lanier said he had known 

the Victims off and on for 40 years.  He had last seen them around August 1, 1976.  Lanier said that he 

spent the night at the Victims’ home on occasion and slept in a back room while the Victims’ slept on 

the couches in the living room.  Lanier said he had never known the Victims to drink and they didn’t 

                                                           
19 Id. Pgs. 391-392. 
20 Id. Pg. 393. 
21 Id. Pg. 393. 
22 Id. Pgs. 390. 
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allow liquor around them.  Lanier stated he had never had sexual relations with either of the Victims and 

knew of no one who had.23   

Documentation in the file shows that on September 16, 1976, a broadcast was sent to other 

agencies nationwide with details of the homicide that stated that one suspect was in custody.   Det. 

Little received three responses from other agencies in other states indicating they had similar unsolved 

homicides.  One agency indicated they had latent lifts.  There is no documentation in the file indicating 

that prints or evidence from these cases was compared to this case.24   

A New Jersey detective responded that they were holding a white male named Raymond Alves 

who admitted to raping and killing 8-10 people between Florida and New Jersey.25  Later SBI reports 

indicate that Alves’ fingerprints were compared to latent prints from this scene with no identification 

effected. 

A handwritten note without a date appears to contain a list of possible suspects.  The note says:  

 Roscoe Smith – Subject in prison with Joseph Sledge. 

 Roscoe Smith’s Brother – Was put off at “Hales” home on or about 3:00 a.m. – before day 

on Labor Day of 76 – Heard something and ran.  

 Donald Lee Hales - Taken by Sheriff Allen to training school in Rocky Mount, N.C. Sheriff 

advises he would carry Donald by his grandmother’s residence (Mrs. Hales’) and he would 

talk ugly and treat her mean. 

 Billy Ray Hales (grand-son) – Grand-mother (Mrs. Hales) promised Bill ½ acre of land – had a 

dispute and refused to sign him any property – Subject (Billy) is believed to be on drugs and 

capable of committing such murders. “Gossip from Community.” 26 

On October 1, 1976, SBI Agent Evans was requested to assist Det. Little in the investigation.27  

The following report details the status of the investigation from October 1, 1976 through November 9, 

1976.  

 

                                                           
23 Id. Pgs. 388-389. 
24 Id. Pgs. 387-406. 
25 Id. Pgs. 403-404. 
26 Id. Pgs.  49-52. 
27 SBI File Bates stamp Pgs. 4564. 
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Handwritten notes in the BCSO file indicated that Charles Tyndall was investigated as a possible 

suspect because the Victims’ family said he told someone he had come to Bladen County and “got up 

with the wrong crowd.”  Mr. Tyndall denied this and he and his two daughters were fingerprinted on 

November 1, 1976.28   

 The SBI file contains a December 6, 1976 letter from Jane Norris stating she thinks someone 

“knows more about the Josephine and Aileen Davis murder than they have told.”  Norris provides her 

address and telephone number and requested that law enforcement come speak with her.  There is no 

indication whether Investigators ever followed up on this letter.  

 On June 23, 1977, SBI Deputy Director J.P. Thomas reviewed the case and reported to the 

Director that the master file was confusing and fragmented.  The letter is included below.   

 

                                                           
28 BCSO file handwritten note, BCSO Bates stamp Pgs. 39-46.   
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On August 10, 1977, the Victims’ son/brother, Lonnie Davis, wrote to the SBI asking about the 

case.  The SBI Director responded.  The letters are included below.   
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SBI Agent Poole Assigned to Investigation  

On September 12, 1977, SBI Agent Henry Poole was assigned to assist with the investigation.29   

In September of 1977, the SBI contacted law enforcement agencies where Sledge was known to 

have lived or traveled to request files for any “unsolved homicides of a similar nature.”  Multiple 

agencies sent reports, but none appear to have been deemed relevant to this investigation. 30  The SBI 

also reviewed unsolved homicides across North Carolina.31   

An SBI status report covering the period of September 23, 1977 through October 12, 1977 

states, “Presently the investigation is centered around SLEDGE in an attempt to either eliminate him or 

take whatever action necessary against him.”32   

On September 29, 1977, Investigators examined the crime scene again.  They located wage 

statements indicating Aileen Davis had worked at a local amusement park at nearby White Lake in 1972.  

They interviewed Harold Womble, who leased out the land to Work Amusement Company, which 

operated the carnival rides.  He did not have employment records for Work Amusement Company and 

referred them to the owner, Hazel Work.  He did recall Hazel Work once saying that Aileen Davis had 

worked for her part-time.33  

From September 1977 through February 1978, numerous people were interviewed relating to 

different portions of the investigation.  These interviews will be summarized below, broken up by 

subject matter.   

Information from William Dunn  

On October 3, 1977, William Dunn (white male age 45) was interviewed at his residence in 

Elizabethtown.  Dunn said he worked at a TV repair shop in Fayetteville with William O. Hunt (described 

as “negro male”).  The day after the murders two or three black males (named Charlie, James Walker, 

and “Little James”) came over and stated they had been across the street at a grocery store drinking 

with “a black man named SLEDGE and SLEDGE has stated that he had killed two women in 

                                                           
29 BCSO File Bates stamp Pg. 248.  
30 BCSO File and SBI File, reports located throughout both files.  
31 SBI File, SBI Bates stamp Pgs. 4736-38 and 4747-48.  
32 SBI Status Report, October 12, 1977 (covering Sept, 23-Oct. 12), SBI Bates stamp Pg. 4756. 
33 SBI Status Report, October 10, 1977, SBI Bates stamp Pgs. 4768-4773. 
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Elizabethtown” and Sledge had a pocket full of money.  Dunn said William O. Hunt may not want to be 

involved with this case.  Dunn said he did not know Sledge and this was the first he had heard of him. 34   

On October 6, 1977, William O. Hunt was interviewed at his home in Fayetteville.  Hunt said he 

recalled being with William Dunn, but did not recall any conversation about Sledge and the murders.  

The report states, “Hunt appeared to be trying to impress Investigators about how much he did not 

know.  He made comments such as, ‘I don’t remember what anybody says, you know how blacks are?’   

He stated several times he needed to talk with Bill Dunn in order to refresh his memory.  He also stated 

that he remembers reading all about the case in the paper, but doesn’t know, ‘anything about what 

anybody said.’” 35 

On October 11, 1977, James Jackson (black male, no age in report) was interviewed at the E-Z 

Shop in Fayetteville.36  Jackson said he was called “Little James.”  Jackson said he does not know 

anybody named Joseph Sledge or a black man who shaves his head.  Nobody has ever said in his 

presence that they killed anybody.  He has never heard anybody say that they killed two women.  He 

does know both William O. Hunt and William Dunn, but if they said he knew anything about two women 

being killed they are either lying or have mixed him up with someone else.  He knows Charlie Blue. 37  

Officers tried to give Jackson a polygraph and he agreed, but the examiner was unable to perform it 

because Jackson had a severe cold.38   

The investigative report says William Dunn was brought in to verify that this is the James 

Jackson he referenced.  Dunn said he believed Jackson was the same person and knew him as “Little 

James,” but could not be absolutely certain.39    

William Dunn was then given a polygraph.  The investigative report states “The polygraph test 

indicated that Mr. Dunn had told the truth when he related his knowledge of statements allegedly made 

by JOSEPH SLEDGE about killing the two women.” 40  The polygraph report says no deception indicated 

                                                           
34 SBI Status Report, October 12, 1977 (covering Sept, 23-Oct. 12), SBI Bates stamp Pg. 4756-67. 
35 Id. 
36 It appears the E-Z shop is the grocery store Dunn referenced in his interview, although he referred to it as 
Horne’s grocery.   
37 SBI Status Report, October 12, 1977 (covering Sept, 23-Oct. 12), SBI Bates stamp Pg. 4756-67. 
38 Id. 
39 Id. 
40 Id. 
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and says “none performed” for the numerical evaluation.41  There is no record of what questions were 

asked.  

The report states that the officers then “confronted” James Jackson and told him “the polygraph 

indicated William Dunn was telling the truth.  James Jackson continued to deny any knowledge of 

statements made about the homicides by JOSEPH SLEDGE.” 42   

On October 12, 1977, Charlie Blue (black male age 61) was interviewed at his residence in 

Fayetteville.  The report states “According to information received during prior interviews, this subject 

was present when SLEDGE made statements concerning the killing of two women in Elizabethtown.”  

Blue said “the only thing he knows for sure is that he is on disability, draws Social Security, and is trying 

to be a man.”  The agents note in the report states, “It is to be noted that Blue drinks wine often during 

the day and night.”  

On October 14, 1977, William Hunt and James Jackson were given a polygraph tests.  The results 

for both show no deception indicated with a numerical score of 5 for Hunt and 6 for Jackson.43  These 

polygraphs are not documented in the investigative reports and there is no indication what questions 

were asked. 

On the same day, Charlie Blue was given a polygraph exam, but the report states that the 

examination was terminated because the examinee was determined to be mentally incompetent.44  This 

polygraph is also not documented in the investigative reports.   

There are no follow-up reports in the file.  

Interviews Regarding Johnny Ray Benton  

During the investigation, several people that were interviewed provided information that 

Johnny Ray Benton may have been involved in the murders.  

On September 30, 1977, Investigators interviewed Carolyn Hall (no race or age provided in 

report) at her home in Elizabethtown.  Hall said that a month prior, Jenny Tatum told her that Tatum’s 

brother, Johnny Ray Benton, said he stood outside the window and watched the murders.  Johnny Ray 

                                                           
41 SBI Polygraph Report, October 11, 1977, SBI Bates stamp Pg. 4777. 
42 SBI Status Report, October 12, 1977 (covering Sept, 23-Oct. 12), SBI Bates stamp Pg. 4756-67. 
43 SBI Polygraph Report, October 14, 1977, SBI Bates stamp Pg. 4774. 
44 SBI Polygraph Report, October 14, 1977, SBI Bates stamp Pg. 4775. 
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Benton said that two boys did it.  Hall said one of the boys might be William Thomas Haire, who changed 

clothes behind a truck stop after the murders and his girlfriend said his clothes were bloody. 45    

That same day, Investigators interviewed Jenny Tatum (no race or age provided in report) at her 

home in Elizabethtown.  Tatum is the sister of Johnny Ray Benton.  Tatum said that Jan Goldblox told her 

Johnny Ray Benton said he knew who killed the Davis women and he “might have been with the people 

who did it for all anyone knew.”  Tatum said at time of the murder, she lived close to the Victims and 

Johnny Ray Benton stayed with her.  He spent the weekend of the murder at a trailer park less than a 

mile from the Victims’ house.  When Tatum saw him before the murder, he had on old tennis shoes and 

when she saw him after the murder, he had on a new pair of tennis shoes. 46     

On October 3, 1977, Investigators interviewed Kay Tatum (no race or age provided in report) in 

Elizabethtown.  The report does not state whether Kay Tatum is related to Jenny Tatum or Johnny Ray 

Benton.  Kay Tatum said she talked with William Thomas Haire one month after the murders and he said 

Joseph Sledge, Roscoe Smith, and two other men did the crime.  She also heard rumors that Sledge told 

people in Fayetteville he killed two women in Elizabethtown (Tatum’s mother was dating William Dunn).  

She had heard the Victims allowed “negro and Caucasian” young people to use drugs at their house.  A 

week later, Tatum asked to be reinterviewed and said she had written down what she recalled about her 

conversation with William Thomas Haire.  She recalled him saying he knew for a fact it was four people 

and that the Victims let them in because they knew them and one was Sledge. 47   

On October 12, 1977, Rachel Louise Sessoms (white female age 23) was interviewed at her 

home in Elizabethtown.  Sessoms said she lives in the trailer park less than one mile from the Victims’ 

house. 48  Sessoms said about a month before the murders, on a Sunday, two black men came to her 

trailer window at night and asked if she was alone.  She said her husband was home and the two men 

then said they wanted a ride to Elizabethtown, but then they walked in the direction away from 

Elizabethtown.  She said she did not know the men and could not describe them other than their height.   

Sessoms said the night of the murder, a neighbor’s dogs were barking around two or three in 

the morning.  She did not see or hear anything unusual until the bodies were discovered.  She and 

                                                           
45 SBI Status Report, October 12, 1977 (covering Sept, 23-Oct. 12), SBI Bates stamp Pg. 4756-67. 
46 Id. 
47 Id. 
48 Id. 
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another woman heard screaming when the bodies were found and the other woman went to the house.  

She drove by the Victims’ home 20 minutes later and there were a lot of people in the yard. 49   

Sessoms said her brother, Robert Butler, went to Arkansas with Johnny Ray Benton after the 

murders.  Johnny Ray Benton had been staying at her mother’s house in the trailer park.  She never 

heard her brother or Johnny Ray Benton say anything about the murders.  She had heard people say 

that Josephine Davis’ grandson might have done it because of drugs or that someone else in the family 

did it. 50  

The files do not contain documentation that Johnny Ray Benton was interviewed until 

November 15, 1977; however, there is a polygraph report in the SBI file for Johnny Ray Benton for 

November 4, 1977 that states no deception indicated with a numerical score of 6.  There is no indication 

of what questions were asked.  In a later documented interview, Johnny Ray Benton names Elijah 

Robinson as the killer.   

On November 9, 1977, Elijah Robinson (black male age 24, US Army Ft. Bragg) was interviewed.  

The investigative report of the interview states:  

Robinson was interviewed on November 9, 1977, at Cumberland County 

Sheriff’s Office by reporting agent and Detective Little.  Robinson stated 

that he has heard something about the homicides, but that he would not 

tell investigator’s [sic] what he had heard.  He stated that he did not wish 

to become involved in this matter and would not talk about the murders. 

After some conversation, Robinson did state that he heard that two of the 

victims’ family members had an argument with the victims and killed 

them.  That they took a broom handle and stuck it in one of the victim’s 

vagina to make it look like she had been raped.   

Robinson appeared somewhat irritated that officer would ask him about 

this homicide.  He further stated that he could not recall where he 

received this information.   
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Agent’s note: Robinson was administered a polygraph examination on 

November 9, 1977 and refused to answer question concerning his having 

any knowledge of this killing.  He later on this same day submitted to one 

test, which was administered by Special Agent Webster.  According to 

Agent Webster, this test showed deception.”51 

The polygraph report for Elijah Robinson states, “None Performed…Suspect had been 

interrogated extensively immediately prior to examination.  Examination terminated by this examiner.  

Reexamination unlikely.”52  There is no documentation of what questions were asked during the 

polygraph.  

On November 15, 1977, Johnny Ray Benton was interviewed at the Bladen County Sheriff’s 

Department.  Benton was advised of his rights and signed a waiver.  Benton said that on September 5, 

1976, he was at Marshalls Sessoms’ house and after 11:30 p.m. he jogged home and took the long way 

past the Victims’ house.  Benton said he saw Elijah Robinson run out of the Victims’ driveway and get in 

a car and leave at a high rate of speed.  Three days later, Robinson came by Benton’s house after Benton 

saw him talking to JoAnn Chadwick across the street.  Robinson told Benton he better not tell anyone 

what he had seen. 53    

The next day, Benton was given a polygraph and the investigative report states that during the 

preparation for the polygraph, Benton said he had lied and did not see anyone at the Victims’ house or 

know anything about the crime except what he had heard in the community.  Benton said he lied 

because he was facing a four-year prison term and thought it would help him get out of prison.54   

The polygraph report states no deception indicated with a numerical evaluation of 6.  There is 

no documentation of what questions were asked during the polygraph.  The polygraph examiner’s 

remarks state: “Examinee confesses that he did not know anything about the murders except that which 

he had read in the paper or heard on the street.  Stated that his statement in which he said he observed 

Elijah Robinson leave the Victims’ residence was not true.  Examinee was examined by RA to determine 

whether or not the examinee was involved in the above crime or if the examinee had any real 

knowledge concerning the above murders.  It is the opinion of the RA that the Examinee was not 

                                                           
51 SBI Status Report, November 14, 1977, SBI Bates stamp Pgs. 4791-98. 
52 SBI Polygraph Report, November 9, 1977, SBI Bates stamp Pg. 4790.  
53 SBI Status Report, Nov. 22, 1977 (covering Nov. 10-16, 1977), SBI Bates stamp Pgs. 4801-4808. 
54 Id. 
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involved in the murders and that the examinee does not possess any significant information concerning 

the murders.”55  

On November 16, 1977, JoAnn Chadwick (white female age 16) was interviewed regarding Elijah 

Robinson.  The report states that she had known Robinson her entire life, but could not recall talking to 

him about the Davis murders.56  

A request was made to compare fingerprints on file for Elijah Robinson, but the November 30, 

1977 SBI report states there were no prints on file and the comparison could not be made.57  There is no 

indication in the investigative file that Elijah Robinson was ever fingerprinted or compared.   

Interviews Regarding William Thomas Haire  

On October 24, 1976, David Hamilton signed a rights waiver.  A handwritten report in the BCSO 

file states that Hamilton said he did not know the Victims and heard William Thomas Haire was a 

suspect.  The notes state that Hamilton was paroled August 15, 1975, agreed to take a polygraph, and 

did not know Joseph Sledge.58   

An undated note in the BCSO file states, “According to interviews with locals it is apparent that 

Thomas Hare (sic) has done a lot of talking about knowing who killed the Davis ladies.  Hare needs to be 

interviewed about his statements and if same are just BS be informed of his misconduct.”59  

On November 30, 1977, William Thomas Haire (white male age 24) was interviewed at his home.   

Haire said the last time he was at the Victims’ house was in 1973 with Billy Ray Hales, Josephine Davis’ 

grandson.  His cousin Danny Haire had acted suspicious since the crime.  Someone told him that the 

Monday the bodies were found, Danny’s forehead was skinned up.   Haire said the brother of Roscoe 

Smith was good friends with Billy Ray Hales (Josephine Davis’ grandson) and Billy used to give “the Smith 

boy” drugs. 60   

An Agent’s Note says, “It is to be noted that William Thomas Haire has told a great number of 

people in the past that he knew who killed the Davis ladies.  Inquiries indicate that he has tried to 

                                                           
55 SBI Polygraph Report, Nov. 16, 1977, SBI Bates stamp Pg. 4799. 
56 SBI Status Report, Nov. 22, 1977 (covering Nov. 10-16, 1977), SBI Bates stamp Pgs. 4801-4808. 
57 SBI Laboratory Report, Nov. 30, 1977, SBI Bates stamp Pg. 4812.  
58 BCSO Supplementary Offense Report, BCSO Bates stamp Pgs. 37-43. 
59 BCSO Bates stamp Pg. 453.  
60 SBI Investigative Report, Dec. 2, 1977, SBI Bates stamp Pgs. 4815-4821. 
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impress several female members of the community with his knowledge when, in fact, he actually has no 

knowledge concerning this crime.”61 

Haire’s wife, Connie Todd Haire (white female age 22), was also interviewed on the same day, at 

the same location.  She said her husband had no knowledge of the crime.62   

On December 7, 1977, Daniel Slater Haire Jr. (no race or age in report) was interviewed at his 

residence.  He lived near the Victims and at 4 a.m. on September 6, 1977, he passed by the Davis house 

on his way to work and noticed a light on in the kitchen area, but nothing unusual.  He had noticed lights 

on at the house before.  He said he has no idea who killed the women, but Josephine’s grandchildren 

were very disrespectful to her.63   

On the same day, Daniel Slater Haire III (white male age 25) was interviewed at his residence in 

Elizabethtown.  Haire said he and Billy Ray Hales (Josephine’s grandson) were good friends and used to 

play near the house when they were children.  He said he went to the mountains for Labor Day and 

returned that Monday and he was with Wynn Haire and his wife, John Wilkes, and Rosemary Watson. 

He feels like the Victims were killed by someone they know.  Haire said he doesn’t know anyone capable 

of committing such a crime.64  

Interviews of Victims’ Family and Neighbors  

On October 19, 1977, Mr. and Mrs. Sam Parker (no race or ages noted in report) were 

interviewed.  They lived close to the Victims.  Mrs. Parker stated she was suspicious of Marion Lee Hales 

who is married to Omega Hales (Josephine Davis’ daughter).  Mrs. Parker said Marion Hales is rough and 

“upon hearing of the murders, did not act excited.”  She went on to say that he has a drinking problem 

and he wanted to move away, but Omega wanted to stay close to her mother and sister.  She stated 

that Josephine had been at the Hales house until 8 p.m. the night before the murder. 65   

Mrs. Parker also said that Eddie Lanier went to see Josephine Davis, may have tried to court her, 

and stayed overnight on several occasions.  She also said Jackie Dean Smith spent the night with Aileen 
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62 Id. 
63 SBI Investigative Report, Jan. 5, 1977 (covering Dec. 7, 1977 – Dec. 30, 1977), SBI Bates stamp Pgs.4831-4840. 
64 Id. 
65 SBI Status Report, November 1, 1977 (covering October 19 – Oct. 31, 1977) SBI Bates stamp Pgs. 4780-87. 
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Davis when she worked at White Lake.  The Parkers said they had never heard of any “blacks” visiting 

the Victims. 66   

Mrs. Parker says she heard from Tom Hall that his daughter (Doris Shaw) said Link Haire’s son 

did the killing and a long-haired boy stood at the window.  That boy told Tom Hall’s daughter about it. 67  

An agent’s note after the interview summary states, “This information has been checked out, and a 

report will be submitted concerning it.  As of this date, it is unfounded.”68   

On October 28, 1977, Omega (age not in report) and Wanda Hales (age 21) were interviewed.  

Omega is the daughter of Josephine Davis and Wanda is Omega’s daughter.  They live near the Victims’ 

house.  Omega said Josephine came to her house on Sunday September 5, 1976 and she drove 

Josephine home around 10:00 p.m.  Omega saw her sister Aileen when Omega dropped Josephine off. 69    

Wanda said that she left her house about 4:00 p.m. the next day to visit Josephine and Aileen.  

When she got there everything appeared normal and her grandmother’s little dog was tied up out front. 

The screen door was open and a chair was lying at the door.  She pushed open the wooden door and 

saw the bodies and started yelling and rushed back to her house.  Omega called the rescue squad. 70   

Wanda stated that she did not enter the house.  

Omega said Josephine “hated liquor and never drank a drop in her life and that if there was any 

liquor in her mother’s body, it was because someone had forced her to drink it.”  Omega said she did 

not know if either of the Victims had a boyfriend.  Eddie Lanier used to visit the Victims and spend the 

night, but was just a friend.  She said she did not know of any “blacks” who went to the house and 

neither of the Victims had mentioned any strangers. 71    

Wanda Hales said during the early morning of September 6, 1976, she woke up and saw a car 

parked in front of her house and a tall, slender, black male got out and the car headed back toward 

Elizabethtown.72  
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On November 2, 1977, Marion Hales was interviewed at the Bladen County Sheriff’s 

Department.  He is the son-in-law of Josephine Davis and married to Omega Hales.  He said Josephine 

had been at his house the Sunday before the murders and his wife took her home around 10:00 p.m.  He 

got up on Monday morning at 4:30 a.m. and heard a car leave from the direction of the Victim’s house 

at a high rate of speed.  The car pulled into a driveway by his house that leads to “where three or four 

blacks live.”  He never saw the car leave that driveway.  On Tuesday, he saw a black or blue car with out-

of-state tags pull out of “the black’s driveway.” 73  

Marion Hales said Josephine does not drink and “there is no way a man could get Josephine to 

take a drink of liquor or beer.”  He said Eddie Lanier used to stay at the Victims’ house.  About six 

months prior to the murder, a man named David Bryant exposed himself to Aileen Davis.  He described 

Bryant as a drunk who hangs around the community. 74  On November 4, 1977, Marion Hales was given a 

polygraph and the report states no deception indicated with a numerical score of 11.75   

On November 18, 1977, a neighbor, Viola Campbell (black female age 60) was interviewed at her 

home, but was unable to provide the Investigators with any information other than her belief that there 

were rumors in the community about the Victims having money and that she believes “they were killed 

over some type of grudge.”76   

On December 19, 1977, Lonnie Davis (white male age 56) was interviewed.  He is the oldest son 

of Josephine Davis.  He visited the house the day before the murder.  Davis said he did not know his 

mother or sister to have any boyfriends.  Josephine never drank and “hated liquor as much as she hated 

the devil.”  Eddie Lanier sometimes visited and was a friend of the family.  He had heard that Sledge had 

gotten a drink of water at his mother’s house a week or two prior to the escape when he was working 

on the road.  Agent’s note says: “It is to be noted that Earl McClur (sic) has been a job foreman on the 

road gang for the Prison Department and worked JOSEPH SLEDGE.  He needs to be interviewed.”77 

On December 20, 1977, Billy Ray Hales (white male age 28) was interviewed at the Bladen 

County Sheriff’s Department.  Hales was advised of his rights and signed a waiver.  Hales is the 

grandson/nephew of the Victims.  Hales said he was at his girlfriend’s trailer the night of the murder.  

                                                           
73 SBI Status Report, Nov. 14, 1977, SBI Bates stamp Pgs. 4791-98. 
74 Id. 
75 SBI Polygraph Report, Nov. 4, 1977, SBI Bates stamp Pg. 4788.  
76 SBI Status Report, Nov. 22, 1977 (covering Nov. 10-16, 1977), SBI Bates stamp Pgs. 4801-4808. 
77 SBI Investigative Report, Jan. 5, 1977 (covering Dec. 7, 1977 – Dec. 30, 1977), SBI Bates stamp Pgs. 4831-4840.   
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Hales said Eddie Lanier visited his grandmother once in a while.  Josephine never drank alcohol.  Hales 

said William Thomas Haire told him that John Wilkes and Danny Haire may have killed his grandmother.  

David Bryant lived up the road from the Victims and exposed himself to them once and becomes very 

disorderly when he is drunk.  On the morning the bodies were discovered, he saw a black Monte Carlo 

parked at the gas pumps below the Victims’ house.  The first time he passed it, it looked like someone 

was in the car, but when he came back by it appeared empty.78  

On February 9, 1978, Earl Hood McClure (white male age 55) was interviewed.  McClure was an 

employee of the Department of Transportation and supervised road crews.  Sledge was on his road crew 

at White Lake Prison.  McClure said Sledge was a loner and talked about religion.79  The report states:  

That on one occasion, while working near Elizabethtown (approximately 

two weeks prior to the Davis homicides), SLEDGE asked to go to the 

bishop (sic) and was gone from ten to fifteen minutes and then returned 

to the gang.  That while he was gone, a Mrs. C. M. Johnson called and 

reported that a black male was behind her house crawling toward her 

house.   

According to McClure, the description given by Mrs. Johnson fits SLEDGE.  

That SLEDGE was wearing a red jacket when this incident occurred and 

they were working close to the Johnson house.   

McClure is not aware of any trouble SLEDGE had with anyone on the 

road gang.   

McClure stated that he doesn’t recall ever working SLEDGE on Highway 

242 near the Davis house.80  

Interviews Relating to Smith Family  

The Smith family lived behind the Victims’ house and shared a driveway with the Victim’s 

daughter, Omega Hales.  In November and December of 1977, Investigators conducted a series of 

interviews related to the Smith family.   

                                                           
78 SBI Investigative Report, Jan. 5, 1977 (covering Dec. 7, 1977 – Dec. 30, 1977), SBI Bates stamp Pgs.4831-4840. 
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On November 29, 1977, Isazarah Smith (no race or age indicated in report) was interviewed at 

her home.  Smith said she did not recall anything unusual or notice any strangers in the area during the 

time of the murder.  

On the same day, Marie Smith Melvin (black female age 27), the daughter of Isazarah Smith, was 

interviewed.  She lived with her mother.  Melvin did not recall seeing anyone in the area that appeared 

suspicious around the time of the murders.  An agent’s note says, “It is to be noted that during the 

interview with both Mrs. Isazarah Smith and her daughter, Marie Smith Melvin, neither claimed that 

they knew JOSEPH SLEDGE.  Mrs. Smith also stated that she did not know the whereabouts of her son, 

Roscoe Smith.  Mrs. Melvin also stated that she did not know the whereabouts of her brother, Roscoe 

Smith.  It is to be noted that JOSEPH SLEDGE, suspect, served time with Roscoe Smith.”81  

On the same day, Carlos Padella (black male age 46) was interviewed at the same address.  The 

report indicates that Padella is married to a Smith family member.  Padella said Roscoe Smith is his 

brother-in-law and he is staying somewhere in Maryland.  He last saw Roscoe Smith the previous 

Sunday.  Padella has never heard Roscoe say anything about the murders.  No one had said anything to 

Padella about who may have committed the murders.82  

On November 30, 1977, Samuel Smith (black male age 32) was interviewed at the Smith home.  

Smith said he was with his girlfriend the entire night of the murder.  He said he had not heard anyone 

say who may be responsible.  Smith said he had not seen his brother, Roscoe Smith, in a month and 

does not know where he might have been on the night of the crime.83  

On the same day, Joseph Smith (black male age 21) was interviewed at the Bladen County 

Sheriff’s Department.  The report indicates Smith said he lives with his mother Isazarah Smith.  On the 

night of the murder, he got a ride from Willie Lofton[sic]84 and was let out at his driveway around 9:00 

p.m.  He does not have any idea who killed the Victims.  He did not recall seeing strangers in the 

community prior to or after the murders.  Smith said he did not know Joseph Sledge.  He cannot recall 

the last time he saw his brother, Roscoe Smith, and does not know where he is staying. 85   

                                                           
81 SBI Investigative Report, Dec. 2, 1977, SBI Bates stamp Pgs. 4815-4821. 
82 Id. 
83 Id. 
84 Investigators later interview Willie McLaughlin. 
85 SBI Investigative Report, Dec. 2, 1977, SBI Bates stamp Pgs. 4815-4821. 
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An agent’s note with the interview report says: “It is to be noted that the driveway which leads 

to the Smith residence goes by the home of the Victim’s daughter and son-in-law.  That this driveway, in 

fact, is the driveway for the Victim’s daughter and son-in-law who live just up the road from the Victims.  

This driveway leads approximately a quarter of a mile back into the woods, where there are several 

black families living.”86 

On December 7, 1977, Investigators interviewed Theo Jessup (black female age 55).  Samuel 

Smith had said he spent the night at her house the night of the murders.  Jessup confirmed that Smith 

was visiting her daughter, Margie Jessup Lesan, and stayed at their house that weekend.  It is unclear 

from the report if he left Sunday or Monday morning.87   

On December 7, 1977, Investigators interviewed Willie Clarence McLaughlin (black male age 23).  

McLaughlin said he took Joseph Smith home from New Town on the night of the murders sometime 

after midnight.  He did not recall seeing anything unusual when he took Joe Smith home and Joe Smith 

appeared normal.  He did not know Sledge.  He does know Roscoe Smith and has never heard him talk 

about being a Black Muslim.88  

On December 8, 1977, Investigators interviewed Margie Jessup Lesan (black female age 27).  

Lesan confirmed that Samuel Smith stayed at her mother’s house the Tuesday prior to Labor Day 

through Monday Labor Day.  On Sunday night, Smith became so drunk he could not get into the house 

and slept on the back porch.89   

On December 20, 1977, Roscoe Smith (black male age 38) was interviewed at the Bladen County 

Sheriff’s Department and was advised of his rights.  He refused to sign a waiver. It is unclear if he later 

waived as the report indicates that he did answer questions.  He said he was at Woodie’s Grill the 

Sunday prior to the murder and that he did not see Sledge on the night the Victims were killed.  An 

agent’s note states: “Roscoe Smith and JOSEPH SLEDGE have served time together in the State Prison 

System.  That both have been associated with the Black Muslims.”90 

On December 27, 1977, Roscoe Smith was subjected to a polygraph after first arriving late and 

refusing a previously scheduled polygraph on December 21, 1977.  No deception was indicated.  The 
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examiner’s remarks state, “Subject was extremely uncooperative and terminated the examination after 

the second test.  Results of the first two tests were conclusive enough to form an opinion as to the 

truthfulness of the subject.”91  

Interviews of People who saw Sledge while on Escape  

On October 10, 1977, Investigators interviewed Moses Bethea (black male no age listed in 

report).   Bethea said his daughter saw Sledge throw something in a wooded area near her house in 

Fayetteville the day after the murders.  She recognized Sledge from his photo in the paper.  Bethea said 

he had reported this before, but officers looked in the wrong place and he had called numerous times 

and left several messages advising them of this.  Bethea showed officers the area, but they did not 

search it at the time due to inclement weather.92  The report states that a search of the area will be 

conducted at a later date, however there are no reports in the file regarding whether a search was ever 

undertaken.  

On October 26, 1977, James “June Bug” Walters (black male age 50) was interviewed in the 

Cumberland County Jail.  Walters said Sledge came to his house about a year ago and said he was on 

escape and needed $5.  Sledge was wearing slacks and a t-shirt.  Walters saw Sledge again several days 

later at Tommy Hart’s house and he believed Sledge stayed there for a couple of days.  He provided the 

names of others who were “close associates” of Sledge.93   

On October 27, 1977, Investigators interviewed Thomas Hart (black male age 59) at the Bladen 

County Sheriff’s Department.  Hart said Sledge came by his house while on escape and asked for money.  

Sledge was wearing prison green pants and a civilian shirt.  Later when Sledge came back, he was 

wearing checkered pants he got from James “June Bug” Walters.  Sledge had two women’s shoulder 

bags he was trying to sell.  Sledge was driving a green Chevrolet and said it was stolen.  He later saw 

Sledge in the Fayetteville jail, and Sledge said he blew the money he got from “the holdup in 

Fayetteville.”  Hart provided names of others who were present when he saw Sledge.94   

On February 8, 1978, Thomas Hart was interviewed again, now at White Lake Prison Camp.  Hart 

said he could not recall any details other than what he had previously given and reminded Investigators 

                                                           
91 SBI Polygraph Report, Dec. 27, 1977 SBI Bates stamp Pg. 4823 and 4824.  
92 SBI Status Report, Oct. 12, 1977 (covering Sept, 23 – Oct. 12), SBI Bates stamp Pg. 4756-67. 
93 SBI Status Report, Nov. 1, 1977 (covering October 19 – Oct. 31, 1977) SBI Bates stamp Pgs. 4780-87. 
94 Id. 



55 
 

to talk to other people he had previously named as present the last time they interviewed him.  Hart 

said Sledge is a Black Muslim and does not like white people.95  

Interviews of Inmates who had Served Time with Sledge  

In 1977, Investigators began interviewing inmates who had been incarcerated with Sledge after 

he was brought back from escape.  They continued this line of interviews throughout the remainder of 

the investigation.  

On September 23, 1977, Investigators interviewed Adrian Sellers (white male age 40) at the 

Bladen County Prison Camp.  Sellers told officers that he “pulled time” with Sledge.  Another inmate 

(Ernest Edwards) had told Sellers that he (Edwards) overheard Sledge talking about hating whites.   

Sellers said Sledge did not have many friends, but provided names of others who may have talked to 

him.  Sellers said Sledge once assaulted someone during road work.96 

On October 19, 1977, Investigators met with Captain Sparkman, Superintendent of the White 

Lake Prison Camp.  Captain Sparkman stated that Sledge had escaped from White Lake on September 5, 

1976 and that dogs were brought in.  Captain Sparkman told Investigators that Donald Sutton was also 

an inmate at the unit while Sledge as there.  Captain Sparkman said Sutton had escaped on July 26, 1976 

and was recaptured on September 21, 1976.97   

On November 2, 1977, Adrian Sellers was interviewed a second time, now at White Lake Prison 

Camp.  Sellers said that two weeks earlier, he had spoken with another inmate, “a homosexual known to 

him as Gypsy” and Gypsy said Sledge told Gypsy they couldn’t prove he killed the two women because 

he threw the knife away.98   

That same day, Investigators interviewed Gypsy, whose real name is Julian Broadway (white 

male age 22) at White Lake Prison Camp.  Broadway said he was in the Cumberland County Jail from 

September 1976 through December 1976 and talked with Sledge on several occasions.  The report 

states:  

That on one occasion, SLEDGE stated that if all the white women were 

killed, then “they would be rid of the devil.”  According to Broadway, 

                                                           
95 SBI Investigative Report, Jan. 5, 1977 (covering Dec. 7, 1977 – Dec. 30, 1977), SBI Bates stamp Pgs. 4831-4840. 
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SLEDGE stated that he had escaped from the White Lake Prison Camp, 

and that the authorities were trying to pin the killing of two white women 

on him.   

Broadway stated that on at least one occasion while talking to SLEDGE 

that SLEDGE eluded to the fact that he threw his clothes beside a railroad 

track and threw a knife beside the road.   

Broadway went on to say that SLEDGE never actually said he had killed 

anyone.  However, SLEDGE did state that he was “here to do Allah’s work.  

That Allah said to do away with the white race.   Kill white women and 

that would do away with the devils (white men).”99 

On November 4, 1977, Investigators interviewed Donald Sutton (black male age 27) at Sampson 

County Prison Unit.  Sutton was serving time for murder and had escaped from White Lake Prison Camp.  

When he was recaptured, he was in the Cumberland County Jail with Sledge.  Sutton said Sledge told 

him that authorities were trying to pin the murder on him, but he didn’t do it.  The report states, 

“Sutton said he would try to recall his conversations with SLEDGE and should he be able to remember 

any new information, he would relay same to writer.  Agent’s Note: Sutton will be interviewed at a later 

date.”100   

During the investigation, Sutton was interviewed a total of four times and he ultimately told 

Investigators that Sledge confessed.  Sutton testified at both trials and received a $2,000 reward after 

the conviction.  The details of the interviews and his testimony are included in this brief.   

On November 7, 1977, Julian Broadway was interviewed a second time.  Broadway said he 

recalled that Sledge said he had escaped from prison and gone to some house.  Broadway said he could 

not remember what Sledge said he did at the house, but Sledge said he hid his clothes beside a truck or 

near a railroad track and threw his knife away beside the road.  Broadway said Sledge kept saying, “If 

they would kill all the white women, it would do away with the devil and they wouldn’t be around.” 101  

An agent’s note after the interview report says “It is to be noted that Broadway did not offer any 

information until after talking with Adrian Sellers, who we know as an inmate in the North Carolina 
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Prison system who, from time to time, has an abundance of information.  That some of this information 

doesn’t always prove to be valid.”102  

On November 16, 1977, Captain Sparkman of the White Lake Prison Camp contacted 

Investigators and said that Julian Broadway had further information about the murders.   

On November 17, 1977, Broadway was interviewed a third time and said that one day they were 

served pork in jail.  Sledge does not eat pork and said, “Those whites are still trying to kill me.”  

Broadway responded that he should be glad to eat because lots of people didn’t have anything to eat 

and Sledge said, “Well, I know two that won’t be eating any more swine,” and that he had cut two white 

women’s throats in Bladen County, but they could not pin the murder on him because he had thrown 

the knife beside a bridge and his clothes beside a railroad track or near a truck or tractor. 103    

An agent’s note after the interview report says, “It should be noted that Broadway is a 

homosexual and appears somewhat proud of his station in life.”104  

On November 17, 1977, Julian Broadway was given a polygraph with no deception indicated.  

There is no indication of what questions were asked and there is no numerical evaluation on the report.  

The examiner’s remarks state, “Even though the examination of BROADWAY did not indicate any 

deception in regard to his statement that Joseph Sledge told him that he (Sledge) cut the Victims’ 

throats, it is RA’s opinion that the results may not be valid due to the physical and mental condition of 

the examinee.”105  The investigative report about the polygraph says the results were inconclusive “due 

to Broadway’s emotional state and personality.”  However, the examiner did feel that he was “telling 

the truth.”106  

On December 28, 1977, inmate Robert Washington (black male age 27) was interviewed in the 

Cumberland County Jail.  The investigative report states Washington was in jail with Sledge after Sledge 

was recaptured.  Washington said Sledge told him he did not know how he became a suspect in the 

case.  Sledge called white women “she devils” and said something about getting rid of “she devils.”  
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Washington said Sledge does not appear to be the kind who could commit such a crime.  According to 

Washington, Sledge never hung around homosexuals.107  

On that same day, Carlos Richard Wade (no race or age in report) was interviewed at White Lake 

Prison Camp.  Wade stated he was in jail with Sledge, but could not remember Sledge other than 

hearing his name mentioned.108  

On December 30, 1977, David Wayne Pegram (white male age 21) was interviewed at the 

Harnett County Youth Center.  Pegram was in the Cumberland County Jail at the same time as Sledge 

and said Sledge “was a muscular individual who kept to himself and didn’t talk to anyone.”109 

On January 6, 1978, Charles “Kim” Diggs (black male no age in report) was interviewed in 

Fayetteville.  Diggs said he was in jail with Sledge.  He did not overhear Sledge making any statements 

about two women being killed in Bladen County.  An Agent’s Note states, “Diggs is a homosexual and 

known in the Fayetteville area as a ‘drag queen’.”110 

On February 8, 1978, Donald Sutton was interviewed for a second time at Sampson County 

Prison Unit.  He said he has known Sledge for a couple of years and talked to him in Cumberland County 

Jail.  The interview report says:  

Sutton stated that SLEDGE told him that the women (victims in Bladen 

County) were supposed to die, and he (SLEDGE) was glad they were dead.  

That their deaths meant that there were ‘two more they (blacks) would 

not have to worry about.”  

That SLEDGE talked about hating white women.  Further, that SLEDGE 

claims white women are “she devils” and should die.   

Sutton went on to say that SLEDGE said something about a lot of blood, 

but he (Sutton) doesn’t recall exactly what was said about this.   
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According to Sutton, he has heard SLEDGE say that the “white men” were 

supposed to rule the world for a certain period of time and if the white 

women were eliminated, the white man’s rule would be shortened.   

Agent’s Note: Sutton stated that since it has been sometime since he had 

talked with SLEDGE, he would need time to think and put their 

conversation together.  This interview was terminated.111 

On that same day, Phil Thomas Melvin (black male age 27) was interviewed at the Sampson 

County Prison Unit.  Melvin said Sledge is “crazy.”  Melvin also said that he would not tell Investigators 

anything about Sledge, even if he knew something.112  

On February 10, 1978, Donald Sutton was interviewed a third time at Sampson County Prison 

Unit.  The investigative report states:  

Sutton again stated that he had known JOSEPH SLEDGE since 1974, and 

that they had spent sometime together in jail.  According to Sutton, since 

he has known SLEDGE, he (SLEDGE) has talked about “knocking over 

whites, she devils.”  That Sledge thinks white men use white women to 

“get over on the black men,” 

Sutton stated that when they were in the Cumberland County Jail 

together, SLEDGE said that the authorities were trying to say that he killed 

two women.  That SLEDGE said he wasn’t guilty but after more 

conversation, SLEDGE said, “They should be dead.” That SLEDGE said 

something about a lot of blood and seemed to be “hung up on blood.” 

According to Sutton, he asked SLEDGE about his clothes and SLEDGE said 

that everything he had on was thrown away and nobody could ever find 

them. 

Sutton stated that SLEDGE told him that he had cut himself going over a 

fence (Sutton thought he meant a prison fence).  
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As to SLEDGE’S escape, Sutton stated that SLEDGE told him that he had 

hidden after jumping the fence and then walked to Elizabethtown where 

he caught a ride with someone to Highway 87.  That the person who gave 

him a ride let him drive the car.  Sutton stated that SLEDGE would not tell 

him what he was doing before he left Bladen County.  That SLEDGE told 

him that he was arrested in South Carolina, and that he was going either 

to Florida or Georgia.  According to Sutton, he asked SLEDGE why he was 

trying to leave North Carolina and SLEDGE said because he was afraid 

‘they’ were going to convict him of killing the two women.  

Sutton stated that when he and SLEDGE were in the penitentiary together, 

SLEDGE had a blade.  That at one time, he had a pocketknife as well as a 

blade that he had made from a kitchen knife.   

Agent’s Note: Sutton stated that he needed to think about their 

conversation and would probably be able to recall more of what he and 

SLEDGE talked about.  This interview was terminated, and Sutton will be 

reinterviewed at a later date.113  

An undated note in the BCSO file states that Inmate Charles Edmondson told SBI Agent Evans 

that he had information about the Davis case and would trade the information for work release.  The 

note says the suspects were a black male and white male who killed the Davis ladies because they 

refused to tell where the money was located.114   

On December 16, 1977, Charles Lewis Edmundson was interviewed at Central Prison.  

Edmundson stated that he did not know anything about the murders, but had a “storehouse of 

information” about other break-ins, “but would not pass it on until he was offered some kind of deal.”115  

On February 3, 1978, Julian Broadway was transferred to a different prison  “This transfer was 

made due to Broadway being threatened by other inmates for giving information in this case.”116   
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On February 15, 1978, Sutton was interviewed a fourth time at the Bladen County Sheriff’s 

Office.117  The report is on the following page.   

                                                           
117 BCSO File, BCSO Bates stamp Pg. 190.  Note: This report is not in the SBI File provided to the Commission by the 
SBI or the copy of the SBI file provided to the Commission by the NC Center on Actual Innocence.  
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On February 16, 1978, Herman Baker was interviewed by Agent Poole, Det. Little, and Captain 

Sparkman (Superintendent of White Lake Prison Camp) at the Bladen County Sheriff’s Office.  Baker was 

an inmate at White Lake Prison Camp and was transported to a local motel for the interview.118 Baker’s 

name had been provided to investigators by Captain Sparkman the day prior.  The investigative report of 

this interview is below:  

 

                                                           
118 Det. Little testified Baker was taken to a motel for the interview.  Det. Little’s testimony is include with the trial 
portion of this brief.  
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On February 17, 1978, Det. Little returned to the crime scene and collected a pepper can that 

had been lying in the hall when he arrived after the murders.  There is no investigative report 

documenting the collection of this pepper can.  This information is taken from Det. Little’s testimony.119  

On May 13, 1978, Inmate Adrian Sellers wrote to the Director of the SBI stating that he was in 

danger from both guards and other inmates for giving information to Agent Poole and Det. Little.  Sellers 

wrote that they agreed to keep his conversations with them confidential, but Captain Sparkman and 

others knew of the details.  He asked for protection and transfer.120  

Sledge Interview  

On January 18, 1978, Sledge was interviewed by Det. Little and Agent Poole.  It is unknown how 

many times Sledge had been interviewed prior to this date because there are no reports of previous 

interviews in the law enforcement files.  The summary of the interview written by Agent Poole is 

included below.   

Sledge submitted to a total of 11 polygraph tests on four different occasions.  The polygraph 

reports do not indicate what questions were asked; however, deception is indicated on the 11 tests that 

were scored.  There are no investigative reports regarding what Sledge had said during any 

accompanying interviews.121  

                                                           
119 Second Trial Transcript, State v. Sledge, 78 CRS 2415-16 (Columbus County), August 21, 1978 Superior Court 
Session Columbus County, Pgs. 293-294. 
120 SBI File Letter from Adrian Sellers, May 15, 1978, SBI Bates stamp Pgs. 4857-4862. 
121 SBI File, Polygraph Report January 19, 1978, SBI Bates stamp Pg. 4581 and SBI File, Polygraph Report January 20, 
1978, SBI Bates stamp Pg. 4580. 
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Conclusion of Investigation  

The SBI issued a final report closing the case due to conviction on September 1, 1978.  

On November 30, 1978, Donnie Lee Sutton received $2,000 and Herman Baker received $3,000 

as “payment of reward.”122  The memorandum states, “As a result of this information and the testimony 

of both Baker and Sutton, Sledge was convicted of two (2) counts of murder during August 1978 and 

received two (2) life sentences.123    

On October 7, 1980, Herman Baker wrote to Det. Little stating that he had “messed up again” 

and asking Det. Little to help him get moved to a jail with a work release program.  Baker wrote. “…Every 

were [sic] I go I seem to run into trouble about that Joe Sledge case…”124  The file does not contain any 

response from Det. Little.  

 

  

                                                           
122 SBI File Intra-Bureau Correspondence, Nov. 30, 1978, SBI Bates stamp Pgs. 4869-4872. 
123 Office of the Governor Memorandum, Sept. 27, 1978, SBI Bates stamp Pg. 4586 and SBI Memorandum, Nov. 8, 
1978, SBI Bates stamp Pg. 4578.  
124 Letter from Herman Baker, Oct. 7, 1989, BCSO Bates stamp Pgs. 2-3. 
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VI. Suspects 

During the course of the investigation, Det. Little named multiple other people as suspects.  It is 

not clear as to why some of the named people were considered suspects and if they were ruled out or 

why.  

List of Named Suspects in Sheriff’s File 

SUSPECT RELATION TO CASE PRINTS 

Raymond Alves  
(white male) 

Told officers in New Jersey he 
raped and killed 8-10 women 
between New Jersey and 
Florida.   

Prints were compared.  No 
identifications effected. 

Mildred Tyndall Barnes  
(white female) 

Daughter of Charles Tyndall, 
who was considered a suspect.   

Prints were compared.  No 
identifications effected. 

Johnny Ray Benton  
(Native American male) 

Interviewed and said he saw 
Elijah Robinson outside the 
Victims’ house.  He later 
recanted and was given a 
polygraph with no deception 
indicated.  Rumors that he was 
present at the murders.   

Does not appear fingerprints 
were compared. 

David Bryant  
(white male) 

Victims’ family said he had 
exposed himself to Aileen and 
was a drinker.  Bryant was 
interviewed.   

Does not appear fingerprints 
were compared. 

Mary Sue Gaither  
(female)  
 

Det. Little obtained a knife from 
her.  The SBI report for the knife 
lists her as a suspect.  The knife 
was disassembled and tested 
for blood with negative results.   

Prints were compared.  No 
identifications effected. 

Danny Haire Jr.  
(white male)  

Lived near the Victims.  Said he 
drove by their house the 
morning of the murder.  No SBI 
Report lists as suspect.   

Does not appear fingerprints 
were compared. 

Danny Haire III  
(white male)  

 

Rumors that he had a skinned 
forehead after murder.  
Interviewed and said he was in 
the mountains weekend of 
murders.   

Does not appear fingerprints 
were compared. 

Larry Wayne Haire  
(white male)  
 

Rumor that he was involved.   Does not appear fingerprints 
were compared. 

William Thomas Haire  
(white male)   

Multiple rumors that Haire was 
involved. 

Prints were compared.  No 
identifications effected. 
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Billy Ray Hales  
(white male)  

Grandson/Nephew of Victims.  
Listed as a suspect.   

Prints were compared.  No 
identifications effected. 

Marion Hales  
(white male)  

Son-in-law of Josephine.  
Rumors that he was involved.  
Given polygraph with no 
deception indicated.   

Prints were compared.  No 
identifications effected. 

David Hamilton  
(unknown)  

Unclear why he was a suspect.  
Interviewed.   

Does not appear fingerprints 
were compared. 

Robert James 
(unknown)  

No reports about him.  Listed as 
a suspect in SBI fingerprint 
report.   

Prints were compared.  No 
identifications effected. 

Ernest Johnson  
(white male)  

Rumors he had scratches on 
body.  Interviewed.   

Does not appear fingerprints 
were compared. 

Carlos Mateo Padella  
(black male)  

Interviewed shortly after the 
murder.  Lived behind the 
Victims with the Smiths. 

Does not appear fingerprints 
were compared. 

Troy McKoy, Jr.  
(black male)  

No reports about him.  Listed as 
a suspect in SBI fingerprint 
report.   

Prints were compared.  No 
identifications effected. 

Willie Clarence McLaughlin 
(black male)  

Drove Joseph Smith home the 
night of the murders.  Listed as 
a suspect in SBI fingerprint 
report.   

Prints were compared.  No 
identifications effected. 

Leslie Raynor  
(unknown)  

Listed as a suspect on a 
handwritten list in the BCSO file.   

Prints were compared.  No 
identifications effected. 

Elijah Robinson  
(black male)  

Named by Johnny Benton as a 
suspect.  Interviewed.   

Print comparisons requested, 
but not compared because no 
fingerprints on file. 

Jimmy Robinson   
(black male) 

Arrested in Maryland for rape 
and law enforcement file 
shared. 

Does not appear fingerprints 
were compared. 
 

Joseph Sledge 
(black male)   

Claimant.  Convicted of two 
counts 2nd Degree Murder. 

Prints were compared.  No 
identifications effected. 

Jimmy Smith  
(black male)   
 

Listed as a suspect on a 
handwritten list in the BCSO file.  
Friends with Billy Ray Hales. 
Joined army in 1976.   

Does not appear fingerprints 
were compared. 

Joseph Smith  
(black male)   

Listed as a suspect on a 
handwritten list in the BCSO file.  
Lived behind the Victims.  Got 
ride home from Willie 
McLaughlin the night of the 
murders.   

Prints were compared.  No 
identifications effected. 

Joshua Smith  
(black male)   

Listed as a suspect on a 
handwritten list in the BCSO file.  
Lived behind the Victims.   

Prints were compared.  No 
identifications effected. 
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Roscoe Smith  
(black male)  

Lived behind the Victims.  Knew 
Sledge in prison.  Rumored to 
have been involved.   

Prints were compared.  No 
identifications effected. 

Samuel Smith 
(black male)  

Listed as a suspect on a 
handwritten list in the BCSO file.  
Lived behind the Victims.  
Interviewed and said he was at 
girlfriend’s house the weekend 
of the murders.   

Prints were compared.  No 
identifications effected. 

Charles Tyndall 
(unknown)  

Listed as a suspect on a 
handwritten list in the BCSO file.  
Interviewed.   

Prints were compared.  No 
identifications effected. 

Margaret Marie Tyndall 
(unknown)   

Daughter of Charles Tyndall.   Prints were compared.  No 
identifications effected. 

Larry Wayne White  
(white male)  

Interviewed in Florida.  White 
was charged with the murder of 
an 80 year-old white woman.  
White refused to talk to them.  
No indication why White was 
considered a suspect.  

Does not appear fingerprints 
were compared. 
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VII. Forensic Analysis  

During the investigation multiple items of evidence were collected from the Victims’ house and 

subjected to forensic analysis, including latent print analysis, microscopic hair comparison, and serology.  

Investigators returned to the crime scene multiple times throughout the investigation to collect more 

items, conduct tests, and collect additional latent lifts.   

Sledge’s clothing was also collected and subjected to serology analysis.  The testing of the items 

collected from the crime scene and from Sledge will be detailed below.   

Additional items of evidence were collected from under a bridge that Sledge stated he crossed 

over during his escape from White Lake Prison Camp.  The Victims’ family was shown these items and 

stated they were not from the Victims’ house.  Serology testing and paint comparison were done on 

these items and did not reveal any connection to the crime.125 

Additionally, a white handled knife was collected from Mary Gaither who was listed in a SBI 

report as a suspect.  The knife was disassembled and tested for blood and the presumptive test was 

negative.126  The investigative file does not indicate that any other investigation was undertaken 

regarding this knife or Mary Gaither.  

Fingerprints  

Fingerprints were collected and compared to multiple people.  The investigative and laboratory 

reports indicate 97 latent lifts were collected from the crime scene during the course of the 

investigation.127   

The reports do not indicate which lifts were determined to be of value and therefore which lifts 

were able to be compared. The reports do indicate that 13 latent prints were identified as belonging to 

the Victims, Josephine or Aileen Davis.  Two latent lifts were identified as belonging to the Victims’ 

granddaughter/niece, Wanda Sue Hales.128  

                                                           
125 SBI Laboratory Report, Oct. 22, 1976, SBI Bates stamp Pg. 4645 and SBI Laboratory Report, March 29, 1977, SBI 
Bates stamp Pg. 4710.  
126 SBI Laboratory Report, Oct. 19, 1976, SBI Bates stamp Pg. 4640. 
127 A February 25, 1978, SBI Laboratory report indicates one additional latent print was lifted after the 97 were 
identified.  That one latent print was identified as belonging to Aileen Davis.  
128 SBI Laboratory Report, Sept, 24, 1976, SBI Bates stamp Pgs. 4608-10; SBI Laboratory Report, Oct. 11, 1976, SBI 
Bates stamp Pg. 4638; SBI Laboratory Report, June 30, 1977; SBI Bates stamp Pgs. 4715-18; SBI Laboratory Report, 
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The remaining latent prints of value were compared to multiple individuals, including Sledge, 

many of the suspects listed above, law enforcement, first responders, family, friends, and neighbors of 

the Victims.  No identifications were effected.129  

Luminol  

On October 16, 1976, SBI analysts conducted Luminol testing at the crime scene.  The report and 

diagram are included on the following pages.  

  

                                                           
Nov. 30, 1977, SBI Bates stamp Pg. 4809 and SBI Laboratory Report, Feb. 25, 1978, SBI Bates stamp Pgs. 4852-
4854.   
129 Id.  
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Serology  

During the investigation, multiple items of evidence were subjected to blood analysis and tested 

for semen.   

The clothing recovered from Sledge after his capture as well as the pants located during the 

drive around Bladen County with Sledge were tested for blood.130   

The blue jeans taken from Sledge after his capture “bore human blood reactions for group A on 

the inside of the left pocket.”  Both Sledge and Aileen Davis were blood Group A.  Josephine Davis was 

blood Group B.  Human blood was located on the t-shirt collected from Sledge during his capture.  

Chemical indications were positive for blood on the green pants located in Fayetteville, jockey shorts 

taken from Sledge after his capture, and the right shoe taken from Sledge after his capture.131  The 

diagrams from the SBI Laboratory Reports detailing these items and the testing are attached on the 

following pages. 

No semen was found on the vaginal swabs taken from Aileen Davis’ body.132   A towel collected 

from the couch at the crime scene as well as the Victims’ clothing were positive with presumptive tests 

for blood and negative with tests for semen.  A patchwork cloth from the crime scene was positive with 

presumptive tests for blood. 133   

A piece of wallpaper was collected from the crime scene and testing revealed that it bore 

human blood giving reactions for group B.134  Josephine Davis was blood Group B.  Both Sledge and 

Aileen Davis were blood Group A.  

The vehicle stolen by Sledge and recovered on September 7, 1976 was tested for blood.  The 

reports states that a visual examination of the vehicle interior “revealed nothing notable.” The vehicle 

was then tested with Luminol and multiple locations fluoresced.135   

A green hat was collected from Sledge when he was captured and a green Army cap was 

collected from the woods near the crime scene on September 12, 1976.  An SBI Intra-Bureau 

                                                           
130 SBI Laboratory Report, Sept. 24, 1976, SBI Bates stamp Pgs. 4621-22.  
131 Id.  
132 Id. and SBI Laboratory Report, June 30, 1977, SBI Bates stamp Pgs. 4728-29.  
133 Id.  
134 SBI Laboratory Reports, June 30, 1977, SBI Bates stamp Pgs. 4728-29. 
135 SBI Laboratory Report, Oct. 1, 1976, SBI Bates stamp Pgs. 4634-36. 
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correspondence report states a “cap” tested negative for blood.  No testing of either hat is reflected in 

the SBI Laboratory reports.136  

A chart prepared by the Commission staff detailing the items subjected to blood and semen 

testing during the 1976-1978 investigation is included on the following pages after the SBI diagrams.  

This chart will be reviewed at the Commission hearing.   

  

                                                           
136 SBI Intra-Bureau Correspondence, Sept. 30, 1976, BCSO Bates stamp Pgs. 336-341 and SBI Laboratory Report, 
Sept. 24, 1976, SBI Bates stamp Pgs. 4621-22. 
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Microscopic Hair Comparison  

The FBI conducted microscopic hair analysis in this case.  The FBI was asked to compare 

unknown hairs recovered from the pants and sweater that Sledge was wearing to Sledge’s known pubic 

hairs.  The FBI was also asked to compare hairs recovered from a pillowcase located under a bridge to 

Sledge’s known pubic hairs.  Finally, the FBI was asked to compare the hairs recovered from the 

abdominal area of Aileen Davis to Sledge’s known pubic hairs.137   

The FBI Report states: 

Two brown pubic hairs of Negroid origin found one each in Q1 (Hairs 

removed from pants) and Q4 (Hairs removed from abdominal area of 

Victim) are microscopically like the K1 (known hair of suspect) pubic hair 

sample from SLEDGE.   

Four dark brown head hairs of Negroid origin were found in Q4 (Hairs 

removed from abdominal area of Victim).  Brown head hairs of Caucasian 

origin were found in Q2 (Hair removed from sweater), Q3 (Hair removed 

from pillowcase), and Q4 (Hairs removed from abdominal area of Victim).  

Those hairs are suitable for significant comparison purposes in the event 

that known head hairs are submitted.   

It should be noted that hairs do not constitute a basis for positive personal 

identification.138   

No head hair was submitted from Sledge for comparison.  An SBI Agent testified at the first trial 

that he was unable to collect a head hair sample from Sledge because Sledge’s hair “was almost in a 

shaven position.”139  Investigation tended to show this was how Sledge kept his hair before and after the 

murders. 

                                                           
137 SBI letter to SBI, September 23, 1976, SBI Bates stamp Pgs. 4606-07.  
138 FBI Laboratory Report, November 2, 1976, BCSO File.  
139 First Trial Transcript, State v. Sledge, 78 CRS 2415-16 (Columbus County), April 24, 1978 Superior Court Session 
Columbus County, SBI Agent Lee Sampson testimony, Pg. 53.  
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Hair samples were collected from the Victims, but not submitted to the FBI. 140  The Medical 

Examiner testified that both Victims had gray hair and he recalled one was more brown-gray.141   

Shoe Print Comparison  

Two plaster casts were made of shoe prints found outside under the bedroom window at the 

crime scene.  The SBI compared these plaster casts to the shoes taken from Sledge after his capture.  

The report states that the plaster casts each contain one shoe track and the tracks on the plaster casts 

were “dissimilar” and “could not have been made” by the shoes taken from Sledge.142  

Two black and white photographs of shoe prints from the crime scene were also submitted for 

comparison.  The report states that the first photograph showed shoe track impressions that were 

similar in tread design to the plaster casts.  The photo was “dissimilar” and “could not have been made 

by” the shoes taken from Sledge.143   

The report states that the other photograph was insufficient for determination of whether it 

was made by a shoe, but there were no similarities to the shoes taken from Sledge.144   

Later, a floor board from inside the Victims’ home containing another shoe print was submitted.  

The SBI report indicates it “contains portions of two (2) or three (3) shoe track impressions of a tennis 

type shoe and a partial palm print impression or fabric impression in blood.”  The shoe tracks were 

compared with the plaster casts and the report states that they were “similar in tread design.”  They 

were dissimilar in tread design of the shoes taken from Sledge, the shoes found under a bridge, the 

shoes worn by Det. Little, and the shoes worn by Funeral Home Worker Gordon Kinlaw.145 

  

                                                           
140 SBI Laboratory Reports, June 30, 1977, SBI Bates stamp Pgs. 4728-29.  
141 Second Trial Transcript, State v. Sledge, 78 CRS 2415-16 (Columbus County), August 21, 1978 Superior Court 
Session Columbus County, Pgs. 146-150. 
142 SBI Laboratory Report, Sept. 24, 1976, SBI Bates stamp Pgs. 4608-10. 
143 Id.  
144 Id.  
145 SBI Laboratory Report, June 30, 1977, SBI Bates stamp Pgs. 4715-4719. 



98 
 

VIII. First Trial  

The first trial was conducted from May 1 through May 4, 1978.  The trial was held in Columbus 

County due to a change of venue.  The trial judge was Judge D.B. Herring.  The state was represented by 

Assistant District Attorney Lee Greer and Deputy Attorney General Lester Chalmers.  Sledge was 

represented by Attorney Reuben Moore.146  

The State’s evidence was similar to what was presented at the second trial.  The defense 

presented no evidence at the first trial, but did present evidence at the second trial.  The first trial 

resulted in a mistrial due the jury being unable to reach a verdict.   

Donald Sutton and Herman Baker testified for the State at both trials.  Their testimony from the 

first trial is included below.  

 

                                                           
146 First Trial Transcript, State v. Sledge, 78 CRS 2415-16 (Columbus County),April 24, 1978 Superior Court Session 
Columbus County.  
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IX. Second Trial 

Sledge was retried for two counts of first degree murder.  The second trial was conducted from 

August 28 through August 31, 1978.  The trial was held in Columbus County due to a change of venue.   

The trial judge was Judge Giles R. Clark.  The State was represented by Assistant District Attorney Lee 

Greer (Mr. Greer did not question witnesses), Assistant District Attorney Michael Easley, and Deputy 

Attorney General Lester Chalmers.  Mr. Sledge was represented by Attorney Reuben Moore.147  

The defense made a motion to record the opening and closing statements and the Judge 

allowed the motion, but they were not recorded and there is no record of what was argued to the 

jury.148   

State’s Evidence  

Wanda Hales  

Wanda Hales testified that she was the granddaughter of Victim Josephine Davis and the niece 

of Victim Aileen Davis.  Josephine and Aileen lived together in Elizabethtown.  On September 6, 1976, at 

about 4 p.m., Hales went to their house.  She opened the door and saw Aileen lying there with blood all 

over her face.  When Hales opened the door, it hit Aileen’s leg.  She stood outside the door and saw 

Josephine, “On the floor with her dress pulled up around her waist and the lower extremities showing.” 

Hales testified that they were dead.149  

Hales was unable to describe the position or distance of the Victims other than that they were in 

the same room.  She said the refrigerator had blood on it.150  The last time Hales had seen her aunt and 

grandmother was the night before around 8 p.m.  

Hales testified that she went back to her house and told her mother.  Her mother called the 

rescue squad.  Her house is about 200 or 300 yards from her aunt and grandmother’s house.151  

                                                           
147 Second Trial Transcript, State v. Sledge, 78 CRS 2415-16 (Columbus County), August 21, 1978 Superior Court 
Session Columbus County. 
148 Id. Pgs. 5-6 (Motion allowed) and Pgs. 20 (Opening Statements not Recorded) and Pgs. 386 – 387.  
149 Id. Pgs. 21-23.  
150 Id. Pgs. 23-25.  
151 Id. Pgs. 21-26. 
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On cross examination, Hales testified that there were “a bunch” of law enforcement officers and 

“a lot” of other people at the house after they called the rescue squad.152 

Det. Phillip Little 

Det. Little of the BCSO described the scene when he arrived and photographs were used to 

illustrate his testimony.  Det. Little testified that he arrived at 5:15 p.m. on September 6, 1976 and 

described the positions of the bodies.  A diagram created by Det. Little was used to illustrate his 

testimony and he drew the positions of the bodies and furniture on it during his testimony.  The diagram 

was created in court and a photo was taken for the Clerk’s file.  The photograph of the diagram is 

included below.153 

Det. Little used the diagram to describe blood on the wall, the floor, under the bodies, and a 

bloody shoeprint going out into the kitchen area.  He testified that he did not find blood anywhere else 

in the house or at the front or back entrances.   

Photographs of the Victims’ bodies were also introduced and Det. Little used them to describe 

the bodies as he observed them.  Det. Little testified about the photograph of Josephine Davis’ body:  

This photograph shows the body lying face up.  It shows Josephine Davis.  

It shows the light colored dress and slip that she was wearing.  Also, it 

shows the manner in which it was pulled up about her waist exposing the 

lower half of her body.  It shows the stab wounds about her throat and 

face area, the blood spatterings on the wall – on the floor of the living 

room around her body, and the heavy concentration of blood on her upper 

torso.154   

The prosecutor asked how many stab wounds were on the body, and Det. Little answered 

“three or four that I observed.”155   

Det. Little used the photo of Aileen Davis’ body to illustrate his testimony and said:  

                                                           
152 Id. Pgs. 27-28.  
153 Note: This diagram may be the one used at the first trial as the exhibit numbers were the same.  It is the only 
State Exhibit 9 preserved in the Clerk’s file.  
154 Id. Pg. 49.  
155 Id.  
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This photograph shows the body of the victim Aileen Davis.  Located in the 

upper portion of the photograph, you can see the lower part of the front 

door which leads into the living room from the front porch.  Also, right 

here you can see the green refrigerator which was next to her head.  The 

foot of the victim Josephine Davis is also present in the photograph.  It 

shows the black and white checkered dress that Aileen Davis was wearing 

and the slip.  Also it shows how the dress was pulled up around her 

midsection exposing the lower half of her body.  It shows the stab wounds 

in her neck, and the heavy pools of blood underneath her torso, and also 

the blood spatterings on the floor, and the lower portion of the green 

refrigerator.156   

The photographs used during Det. Little’s testimony are on the following pages.  

A photograph of the outside of the Victims’ house was introduced and Det. Little described the 

house as an unpainted wooden house with a tin roof.  Det. Little used the diagram introduced earlier 

with his testimony and the photograph to explain the layout of the house.  The photograph is on the 

following pages. 

Det. Little testified that when he first entered the house, they (reports indicate Det. Little and 

Deputy Storms were the first to enter the house) first did a search to make sure there were no intruders 

or anyone else in the house, then he made a crime scene sketch, and then collected evidence.  Det. 

Little said he collected hairs from the body of Aileen Davis.  He described one of the hairs as located on 

Aileen’s forehead imbedded in blood. 

Det. Little testified about a map he prepared.  This map was introduced and was also drawn on 

the same board as the diagram of the house.  Det. Little testified that the map shows “a route along U.S. 

701 from White Lake showing the White Lake Prison Unit…Turnbull Creek which crosses U.S. 701 

between White Lake and Elizabethtown…the Davis house is located about three-tenths of a mile from 

the intersection of 701 and 242 and 53 north on 242.”  Det. Little said the Davis house was about four-

and-a-half miles from the prison by highway and about three-and-a-half to four miles coming through 

the woods. 

                                                           
156 Id. Pg. 52.  
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Det. Little showed that Hazel Thompson Smith’s residence (this is the residence where Sledge 

stole a car) is about a “mile or a mile and a tenth or a mile and two-tenths” from the Davis residence.  

The trial testimony indicates Det. Little placed an “x” on this spot, but it is not reflected in the 

photograph of the map.157  Det. Little testified that the residence of Dorothy Cassidy (where Sledge stole 

clothes from a clothesline) is about a city block away.158 

Det. Little then testified about his investigation of Sledge.  The remainder of Det. Little’s 

testimony and cross examination is included on the pages following the photographs.  In the first trial, 

Det. Little testified that his interview of Sledge happened on September 10, 1976.  In the second trial, he 

testified that it happened on September 12, 1976.  There are no investigative reports summarizing this 

interview and the date.  

  

                                                           
157 The same exhibits were used at both trials and this photograph may be from the first trial.   
158 Id. Pgs. 28-86.  
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Dr. Wilton Reavis  

Dr. Reavis testified that he performed autopsies on both Victims on November 9, 1976.  The 

bodies had been exhumed for the autopsies.  Dr. Reavis first testified about the autopsy of Josephine 

Davis and stated that the body had been embalmed, dressed, and buried prior to this autopsy.  There 

was mold present on the skin surfaces and the face was “covered in a thick coat of makeup.”159   

Dr. Reavis testified that he noted asymmetry to Josephine Davis’ face and x-rays were 

performed.  Dr. Reavis formed the opinion that Josephie had fractures to her jawbone on each side of 

her face.”  Dr. Reavis noted bruises present on the forehead, left cheek, and right side of the chin.160   

Dr. Reavis noted “seven incised wounds present on the anterior surfaces of the body.”  The 

prosecutor asked if “incised wounds” were “stab wounds” and Dr. Reavis agreed.  Dr. Reavis described 

the location and size of each wound.  There was one stab wound on the abdomen, two on the midline of 

the chest, and three on the neck.  The final stab wound was not described in testimony.161 

Dr. Reavis then described bruises he noted on Josephine Davis’ forehead and scalp and three 

bruises on her chest.  He said Josephine Davis’ left hand had four stab wounds.  Dr. Reavis states that his 

opinion was that Josephine Davis “died as a result of hemorrhage due to stab wounds.”162  

Dr. Reavis then testified about his autopsy of Aileen Davis. The body was in the same condition, 

exhumed, embalmed, clad in funeral attire, and the exposed skin was covered in yellow green mold.  He 

noted multiple bruises on her face.  There were two small lacerations on her face.163 

Dr. Reavis described two lacerations to Aileen Davis’ neck.  The wound on the right side of the 

neck was 1.25 inches in length and 1.5 -2.5 inches deep.  It penetrated her thyroid gland and resulted in 

hemorrhage into the soft tissues, trachea, windpipe, and esophagus.  The second neck wound was on 

the left side of the jaw.  It was 2 inches long and ran along and struck the jaw bone.164  

                                                           
159 Id. Pgs. 119-120. 
160 Id. Pgs. 121-123.  
161 Id. Pgs. 123-126.  
162 Id. Pgs. 127-129.  
163 Id. Pgs. 129-132.  
164 Id. Pgs. 131-133.  
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Dr. Reavis testified that Aileen Davis had a 1 inch superficial laceration at the entrance to her 

vagina.165   

Dr. Reavis testified that in his opinion “Aileen Davis died as a result of hemorrhage due to stab 

wounds.166 

Slides of the autopsy photos were shown to the jury through a projector.167  Some of these 

slides are not available and they are not included in this brief.  Dr. Reavis then stated, “The bruises 

present on the bodies of Josephine and Aileen Davis could have been caused by a fist or other blunt – 

heavy blunt object striking the deceased.  The incised wounds which were present on the bodies of 

Josephine and Aileen Davis could have been the result of a knife of other sharp instrument.”168 

On cross examination, Dr. Reavis testified that both women had gray hair and said he recalled 

that one was more brown-gray.  He also stated that his autopsy was two months after their deaths and 

he was not able to determine a time of death.  Dr. Reavis testified that the prior autopsy report showed 

a blood sample was taken for toxicology, but that he was not asked to testify about the result.  He also 

testified that there were differences between the two autopsies, but he was not asked to describe the 

differences.  Dr. Reavis also testified that he took fingernail clippings that were turned over to SBI 

agents.169  

Donald L. Sutton  

Donald Sutton testified about conversations he had in jail with Sledge.  Sutton’s testimony from 

the first trial is included earlier in this brief.  The investigative reports of his four law enforcement 

interviews are also included earlier in this brief.  Sutton’s entire testimony is included below.   

  

                                                           
165 Id. Pg. 134.  
166 Id. Pgs. 134-135.  
167 Id. Pgs. 135-145. 
168 Id. Pgs. 145-146.  
169 Id. Pgs. 146-150. 
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Special Agent Henry Poole and Det. Phillip Little  

SBI Agent Henry Poole was called to corroborate Donald Sutton’s testimony.  Agent Poole 

testified that he worked for the SBI for over ten years.  On February 15, 1978, they interviewed Donald 

Sutton at the Sampson County Prison Unit.   SBI Agent Poole reiterated the things that Donald Sutton 

told him which Sutton had just testified about.170 

Agent Poole testified that he interviewed Sutton another time, but did not state when or how 

many times.  Agent Poole said he could not recall any additional information provided by Sutton during 

the second interview.  Agent Poole stated that he and Det. Little had sought out Sutton stating, “During 

the course of our investigation, we attempted to determine who all was in the Cumberland County Jail 

when Mr. Sledge was brought there after his recapture, and Mr. Sutton’s name was on the list.  And we 

attempted to interview all these people, and we interviewed Mr. Sutton during the course of this 

procedure.”171 

On cross examination, Agent Poole testified that he had interviewed “quite a number” and 

“numerous” inmates concerning this crime.  He was unable to provide an exact number.  The defense 

attorney asked him if Johnny Ray Benton told him that Elijah Robinson committed the crime.  Agent 

Poole said yes and went on to say, “We followed numerous leads concerning this case, and I worked on 

it six or eight months continuously.  And during this time we talked about many people and followed 

many leads.  I couldn’t be about to say how many.”172   

The defense attorney asked Agent Poole if he determined whether John Cross and Joseph Shaw 

were in the same prison unit as Sledge and Agent Poole said he could not recall.  He was not asked 

further about these people.  Agent Poole testified there was a $5,000 reward in this case.173  

On redirect, Agent Poole was asked about his investigation relating to Elijah Robinson and he 

said, “Well, we administered polygraph tests too…(Defense objected)…We determined in our opinion 

that he didn’t have anything to do with it.”174  The investigative reports indicate the polygraph of 

Robinson was not completed.  
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Det. Little was also called to corroborate Sutton’s testimony.  Det. Little stated that he was 

present with Agent Poole when Sutton was interviewed and reiterated Sutton’s testimony.  Det. Little 

said he had talked with Sutton other times without Agent Poole and Sutton said “basically the same 

thing.”175  He did not testify how many times or describe the difference between the interviews.   

On cross examination Det. Little said they didn’t promise Sutton anything or mention the reward 

to Sutton.  Det. Little said he did not know whether the reward was common knowledge or if it had been 

on the radio.176  

Agent Lee Sampson  

Agent Sampson testified that he had been a Special Agent with the SBI for eight years.  On 

September 7, 1976, Det. Little gave him a vial of hairs collected from the crime scene that he turned 

over to Major Hester from the BCSO.  Agent Sampson testified that on September 9, 1976, he collected 

known pubic hair samples from Sledge.  Agent Sampson also testified that on September 10, 1976, he 

removed a sweater from Sledge at the Law Enforcement Center in Fayetteville.  Agent Sampson testified 

about the chain of custody of physical evidence.177  

On cross examination, Agent Sampson said he observed stains on the sweater worn by Sledge, 

but could not say whether they were blood and that it was sent away for testing.  Agent Sampson also 

testified that he had a conversation with Sledge during the collection and Sledge took him to where 

green institutional pants were located and to where a pair of gray pants were located.  Sampson also 

took a white pullover with red stripes, a pair of blue jeans, white jockey shorts, one pair of black socks, 

one pair of Converse tennis shoes, and a green hat from Sledge.  These items were submitted to the lab 

for testing.  

Agent Sampson testified that when Sledge undressed, he recalled seeing scratches on Sledge’s 

hands and arms.  The defense attorney asked Agent Sampson about making a note regarding the lack of 

substantial scratches on Sledge’s body and Agent Sampson responded, “I made some comments about 

the scratches that were on his body or on his hands and arms.”178  
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On redirect, three photos of Sledge’s body were introduced and the prosecutor offered them to 

illustrate Agent Sampson’s testimony about the “wounds” on Sledge’s body.179  The photographs are 

included on the following page.   
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Agent Joseph Taub  

Agent Joseph Taub testified that he had been an agent with the SBI for under four years.  He 

testified regarding chain of custody of multiple items of physical evidence that he sent to the FBI.  He 

also testified that he removed “some hairs” from a pair of pants, sweater, and pillowcase that had been 

brought to him in this case.180   

On cross examination, Agent Taub testified that he ran a test on the sweater that had been 

earlier introduced and taken off Sledge and determined there was no blood on the sweater.181  

Agent James Frier  

Agent Frier testified that he had been a Special Agent with the FBI in Washington D.C. for seven 

years.  The court admitted Agent Frier to testify as an expert in fiber and hair comparison.  Agent Frier 

testified that he examined hairs that had been removed from the Victim’s abdomen (earlier testimony 

described these hairs as removed from Aileen Davis’ naked abdomen and imbedded in blood on her 

forehead182), hairs removed from a pair of pants (these had been earlier described as hairs removed by 

Agent Taub from a green pair of pants shown to law enforcement by Sledge183), hairs removed from a 

pillowcase (this pillowcase was found under a bridge and later deemed irrelevant to the 

investigation184), and hairs removed from a sweater (earlier testimony described this as a blue and white 

sweater worn by Sledge185).  Agent Frier was provided with a pubic hair sample from Sledge.186  

Agent Frier testified that based on his examination of the items, he formed the following 

opinion:  

I found in Exhibit 12-C, which are the hairs removed from the victim’s 

abdomen, and in Exhibit 12-B, which were hairs removed from pants, I 

found in each of those specimens a Negroid pubic hair which was 

microscopically alike with some of the hairs comprising the known pubic 

hair sample from the defendant.  On Exhibit 12-C which is the hair 
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removed from the abdominal area, and on the hair removed from the 

pillow case, and on the hair removed from the sweater, I found Caucasian 

head hairs.  Now, I could do no further examination of those particular 

hairs because I did not have a known head hair sample from any person.  

Also, I found in Exhibit 12-C, the hairs removed from the abdomen, 

Negroid head hairs which I also could not do any further comparisons 

because I had no known head hair sample.187  

Agent Frier was again asked if he had reached a conclusion or opinion and he stated:  

I determined that the pubic hairs of Negroid origin that I found in hairs 

removed from the pants, which were Exhibit 12-B, and in the hairs 

removed from the abdomen, which were Exhibit 12-C, were 

microscopically alike in all respects to some of the hairs comprising the 

known pubic hair sample from the defendant and could have originated 

from him or another individual of the same race whose hairs exhibited the 

same exact microscopic characteristics.188  

On cross examination, Agent Frier testified that he was not making a positive identification and 

said, “Hairs do not constitute a basis for positive identification as fingerprints.”  He also testified that the 

Caucasian hairs from the sweater and pillowcase were brown Caucasian hairs.189    

Hazel Thompson Smith  

Smith testified that she lived in Elizabethtown and owned a 1969 Chevrolet automobile.  She 

described the car as “A light green ’69 two-door Impala Chevrolet, dark green vinyl top, and it had rusty 

spots.”  She said the interior was “green and worn.”  Smith said she bought the car in 1968 as the 1969s 

were coming in.  The inside of the car was worn.  To her knowledge, there was no blood inside the car.  

Two photos of the car were introduced are included on the following pages.190  
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On the night of September 5, 1976, the car was in her yard and she left the keys inside.  She last 

saw it when she went to bed around 11:30 p.m. or 12:00 a.m..  The next morning, she noticed it was 

missing around 7:30 a.m.191 

On cross examination, Ms. Smith said that she had five children and six grandchildren and the 

car was a family vehicle.  Her family used to own a dog that rode in her car, but she could not recall 

whether that was prior to owning this car.  When she got the car back, she was not able to see any 

blood in the car.  The seat cover was worn through and she had gotten a cushion for the front seat.  

When she got the car back, the cushion was still there, but on the floor.  She did not notice any blood on 

the cushion.  When she got the car back, there was a “slick tire” in the foot of the back seat and one in 

the trunk.  There was also an empty five gallon gas can in the trunk.  Her son drove the car out of the lot 

when she first got it back and then she drove it.192   
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G. D. White  

Officer White testified that he had been a Fayetteville Police officer for over three years.  On 

September 7, 1976 at 7:10 p.m., he was on duty and saw Joseph Sledge standing behind a green ’69 

Chevrolet at a Sonoco gas station.  He identified Sledge in the courtroom.  He was looking for Sledge as a 

result of information he received during a briefing at 3:00 (unknown if a.m. or p.m.) that day.193 

Officer White testified that upon seeing Sledge, he notified headquarters and Sledge got into the 

car and stared to move forward.  Officer White attempted to block Sledge with his own vehicle, but 

Sledge backed up and took off.  Officer White said he pursued for approximately 3.5 miles and reached 

speeds of 80 miles per hour.  They left the city limits of Fayetteville and went into the county.  They got 

to a dead end road and Sledge drove through a yard and collided with a fence.  Sledge got out of the car 

and Officer White pursued him on foot, but lost him in the woods.194   

Officer White described the car Sledge was driving as a ’69 Chevrolet.  He was shown the photos 

of the car Ms. Smith testified was hers and said it appeared to be the same vehicle, but the license plate 

was different.  Officer White said Sledge had on, “green clothing, appeared to be such as the type that 

service station attendants wear, green in color with a green cap.”195 

Officer White testified that he turned off the still running car and called for the County ID 

Bureau, called his supervisor, and called for a wrecker.  The vehicle was impounded with the Altman Oil 

Company and he directed the person that collected it to “keep the car locked and no one was to mess 

with the car except law enforcement agencies.”196  

The Judge asked Officer White to clarify what vehicle he was driving when he pursued Sledge 

and Officer White testified he was in a Fayetteville Police Department marked vehicle and used his blue 

light and siren during the pursuit.197   
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Harvey Eugene Melvin  

Harvey Melvin testified that he is an employee of Altman Oil Company.  On September 7, 1976 

around 8 p.m., he picked up a vehicle from Officer White.  He took the vehicle by wrecker to his home 

and the next morning took it to a storage lot at the company office. The car was then impounded and 

the doors were locked and it was inside a chain link fenced area.198   

On September 21, 1976, several agents from the SBI were “in and out” and he directed them to 

the vehicle.  Mr. Melvin described the vehicle as a ’69 Chevrolet two-door and said the photos of the 

vehicle shown to the previous witnesses depicted the vehicle he was describing.199  

On cross examination, Melvin stated that when he first collected the vehicle, he left it at his 

home overnight while he slept and impounded it the next day.  He said three people with the company 

have access to the impoundment area.200  

Agent Joseph Taub 

SBI Agent Taub was recalled to testify about forensic testing performed on the vehicle.  His 

entire testimony and a chart are included below.   
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Hazel Thompson Smith  

Smith was recalled and clarified that the two tires and gas can found in her car when she 

collected it were not hers.  She also said that as she recalled, her license plate was returned to her and 

she put it on the car before they drove it out of the lot.201  

Dorothy Cassidy  

Cassidy testified that on September 5, 1976, she lived in Elizabethtown and she pointed out her 

home on the map previously introduced with Det. Little.   When she went to bed on September 5, 1976, 

she had clothes hanging outside on her clothesline.  She identified the blue and white sweater that had 

been taken off of Sledge as hers and said that it had been hanging on her clothesline that night.  Cassidy 

testified that she did not know Sledge and had not given him permission to take or wear her sweater.  

On cross examination, she clarified that she realized something was missing from her clothesline, but did 

not know what item was missing.202  

Herman Baker  

Herman Baker testified about conversations he had with Sledge while in prison.  Baker has been 

interviewed and will be called to testify at the upcoming Commission hearing.  
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Agent Poole and Det. Little  

Agent Poole and Det. Little were recalled to corroborate Herman Baker’s testimony.  The 

transcript of their testimony during this portion of the trial is below.   
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Defense’s Evidence  

Joseph Sledge  

Joseph Sledge was the first witness called by the defense.  His entire testimony is included 

below.  
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Joseph Shaw  

Joseph Shaw testified that on September 17, 1976, he was incarcerated with Joseph Sledge and 

Donald Sutton in the Cumberland County Jail.  Shaw said he did not hear Sledge make any statements to 

Sutton about killing two ladies in Bladen County.  Shaw testified that Sledge never admitted it to him 

either.  According to Shaw, Sledge did have a short conversation with Donald Sutton. 203    

On cross examination and redirect, Shaw testified that the way the jail was set up they were all 

together all the time and he listened to everything Sledge said when he talked with Sutton because, 

“There was no way that I could avoid doing it, in the position we were in.”  Shaw described that they had 

individual cells and there was one confined area in front of the cells and except when they were in their 

individual cells, they were together at all times and ate meals together.204  

John Cross  

John Cross testified that on September 17, 1976, he was in the Cumberland County Law 

Enforcement Center with Joseph Sledge and Donald Sutton.  He never heard Sledge make any 

statements about killing two women in Bladen County.  Cross testified that Sledge did not make any 

such statement to Donald Sutton or himself.  On cross examination, Cross said that Sledge, “Was alone 

and never talked to any people.  He stayed in his cell most of the time he was there.”  Cross said he did 

not stand guard over Sledge’s cell and did not know who went in or out.205   

Conclusion of Trial  

The closing arguments were not recorded.  During the Judge’s instructions to the jury, he listed 

the exhibits introduced and referred to the diagram of the vehicles as “showing the location of the 

blood spots that one of the witnesses testified that he saw thereon.”206 

The Judge summarized the evidence during instructions.  His summary is on the following pages.  

The transcript does not reflect the length of time the jury deliberated.  The jury asked for the 

first degree murder instructions again and deliberated into the evening.  The jury returned a verdict of 
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guilty to two counts of second degree murder.  Sledge was sentenced to two life sentences to run 

consecutive.207   
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X. Appeal 

Sledge filed a direct appeal through his trial attorney, Reuben Moore.  He argued that the trial 

court erred in: (1) denying his motion for the names of other prison inmates who would testify to 

incriminating statements he had allegedly made to them; (2) in failing to require the prosecution to 

furnish him, prior to trial, the photographic slides of the bodies of the two Victims; (3) refusing to allow 

him to cross examine Dr. Reavis regarding the first autopsy; and (4) allowing the admission of the 

pepper can as it was too remote to have any probative value and was erroneously admitted.   He also 

made other assignments of error based on technicalities.  In the Spring Term of 1979, the North Carolina 

Supreme Court issued an opinion finding no error and upheld the convictions (certified June 6, 1979).208   
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XI. Other Postconviction Efforts   

Between 1979 and 2003, Sledge filed numerous postconviction motions based on various 

grounds and all were denied without a hearing.209     

On June 4, 2003, Sledge filed a Pro Se Motion for Appropriate Relief for DNA Testing.  On June 

11, 2003, his motion was granted.210  Testing did not begin until 2008.211  

From 2009 through 2012, North Carolina Prisoner Legal Services (PLS) reviewed Sledge’s case for 

sentencing, medical, and parole issues.  In 2011, he wrote a letter to PLS requesting “representation for 

DNA testing” and writing “I would like to request represent [sic] on a legal matter concerning DNA 

testing.”  “The Bladen County Sheriff knows I became a scape good [sic] and the public [sic] hair and 

head hair samples recovered in this case was left by the perpetrator.  I had no head hair and they know 

that for a fact…I mean where DNA could prove who the guilty party really is and the State done cover 

that up.  What is an inmate to do.”212 

Sledge wrote to the North Carolina Center on Actual Innocence (Center) in 2000, but his case 

was not accepted at that time.  In 2003, after his Pro Se Motion for Appropriate Relief for DNA testing 

was granted, Sledge again contacted the Center to ask for help with the testing.  In October of 2004, the 

Center agreed to represent Sledge.  In 2005, the Columbus County Clerk’s Office notified then District 

Attorney Rex Gore that the Clerk’s Office had in its possession the items that had been admitted into 

evidence during Sledge’s trial.  In July of 2006, the Center and then District Attorney Rex Gore entered 

into a consent order requesting the transfer of evidence to the SBI for DNA testing.213   

In March 2008, Judge Sasser wrote the Columbus County Clerk regarding the status of DNA 

testing because Sledge had been inquiring.  The Clerk responded that the evidence had never had been 

transferred for testing.  In September 2008, Judge Sasser revised the order and instructed the Clerk to 

transfer the evidence to the SBI for DNA testing.  The evidence was transferred to the SBI. 
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On April 9, 2009, the SBI issued a report stating “No DNA profile was obtained from the 

swabbings from the black pepper box.”214  

On May 19, 2009, the SBI issued a report stating that “A partial male DNA profile was obtained 

from the bottom front of the slip of Aileen Davis which did not match the male DNA profile obtained 

from Joseph Sledge, Jr.  A second partial male DNA profile was obtained from the swabbings from the 

bottom front of the dress from Josephine Davis, which did not match the male DNA profile obtained 

from Joseph Sledge Jr. or the partial male DNA profile obtained from the swabbings from the bottom 

front of the slip of Aileen Davis.”215   

In March 2010, then District Attorney Rex Gore and Center Director Christine Mumma entered 

into a Consent Order for additional DNA testing at LabCorp Inc., a private DNA Laboratory.216   

On August 3, 2010, a partial male DNA profile was obtained from the slip of Josephine Davis.  

Joseph Sledge Jr. and his paternal relatives were excluded as the source.217  

In October 2011, LabCorp noted that the hairs found at the Clerk’s Office were not with the 

evidence shipped from the Clerk’s Office and the hairs were deemed missing.  In August 2012, the 

Columbus County Clerk located the hairs on a top shelf in the evidence vault.  In October 2012, the hairs 

were sent to Cellmark Forensics (formerly LabCorp).  In November 2012, Cellmark reported that they 

were unable to obtain a profile from two of the hairs.  In December 2012, the hairs were sent to 

Mitotyping Technologies, a private DNA laboratory.218   

On December 13, 2012, Mitotyping Technologies issued a report stating, “The mitochondrial 

profiles of the two questioned hairs share a common base at all positions compared between the 

samples, indicating that these hairs could have come from the same person or maternally related 

persons.  The profiles of these two hairs are different from the mitochondrial DNA profile of Joseph 

Sledge.  Therefore, Joseph Sledge and his maternal relatives can be excluded as contributor of these two 

questioned hairs.”219  
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On February 12, 2013, District Attorney Jon David sent a letter to the SBI requesting assistance 

in the murder investigation of Josephine and Aileen Davis.  On March 18, 2013, the Center interviewed 

Herman Baker and on March 19, 2013, Center Director Christine Mumma obtained an affidavit from 

Baker recanting his trial testimony.220  

On March 25, 2013, Center Director Christine Mumma filed a Motion for Appropriate Relief 

(MAR) on Sledge’s behalf.  On April 24, 2013, District Attorney Jon David filed a response to the MAR 

requesting a hearing.  On May 6, 2013, the Center referred the case to the Commission and Center 

Director Christine Mumma filed a Motion to Hold the MAR in Abeyance. On May 9, 2013, District 

Attorney Jon David filed a request for a hearing on the Motion to Hold the MAR in Abeyance and 

requested the MAR be set for hearing as soon as possible.  On July 11, 2013, a hearing was held on the 

Motion to Hold the MAR in Abeyance and the Motion was granted for 90 days.  The Motion was later 

extended by mutual agreement while the Commission continued its investigation.221  

The Commission staff’s full investigation and all DNA testing will be presented at the upcoming 

hearing.  
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XII. Conclusion 

A hearing will be conducted before the North Carolina Innocence Inquiry Commission on 

December 3, 4, and 5, 2014.  At that time, the Commission staff will present the evidence uncovered 

during their investigation and other postconviction investigations.  Multiple witnesses are expected to 

testify before the Commission.   

 The Commission is charged with considering “credible, verifiable evidence of innocence that has 

not been previously presented at trial or considered at a hearing granted through postconviction 

relief.”222  Each Commissioner shall determine whether “there is sufficient evidence of factual innocence 

to merit judicial review.”223   
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